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Ново огнище на инфлуенца е установено във ферма за отглеждане на 
кокошки в землището на гр. Генерал Тошево, Добричка област. Предстои 
близо 130 000 кокошки носачки да бъдат умъртвени по хуманен начин.

Д

„тоПлоФикация-
соФия“ Плаща 100 лв. 
за газ, Произвежда 
енергия за 80 лв. 

мицотакис
си иска 
заграбеното
от лондон

 ържавният финансов план за 
2024 г., бе мощно освиркан в бю-
джетната комисия на парламента. 
в хора се включи и управителят на 
БнБ, който възпитано посочи опас-
ности от дисбаланси в сметките, 
които могат да доведат до сериозни 
последици и за стабилността на фи-
нансовата система.

Депутатите от здравната комисия 
пък направо отхвърлиха сметките за 
нЗОк, което си е  прецедент.

в същото време се оказа, че някои 
разходи, като тези за инвестиционни-
те планове на общините са раздути от 
1 млрд. лв. за тази година до 4,6 млрд. 
лв. нещо срещу което БсП скочи, още 
преди финансовите кроежи тип “айла-
рипи” да влязат в комисиите.

има 4 млрд. лв. и за въоръжава-
не, още няколко десетки милиарди за 
пенсии и заплати в публичния сектор, 
но за майките и децата до 2 години 
по една минимална работна заплата - 
няма. Пък всички уж си градят поли-
тическите изяви все на ужасяващата 
демографска катастрофа.

Четеш сметките на Асен василев за 
данъчните промени и плачеш. От без-
силие. така са ги препекли нещата, че 
малко от приходната част да се случи.

но пък яки дългове, че ще ни се 
стоварят на главата, това е сигурно. 
има 2 начина да се вържат бюджетни-
те гащи - с по-високи данъци и заеми, 
но насреща си трябва да имаш ико-
номика, която да поеме удара. А сега 
ударът ще бъде поет от хората, защо-
то икономиката я сведоха до десети-
на олигопола и дребен бизнес, който 
чезне под бича на недържавата, на не-
управлението на тъпата им, вредна за 
всички ни сглобка. 

Стр. 2 и 6

Стр. 16

болниците 
в ПараграФ 
22 

социалистите 
с 6 мерки за 
взаимодействие 
с 16 Партии 

снимка бта

Социалистите са готови с предложенията си 
за промени в държавните сметки

бсП гласува „против“ 
бюджет 2024

Депутатите от БсП гла-
суваха против Бюджет 2024, 
включително и т.нар. мал-
ки бюджети - тези на ДОО и 
нЗОк на ресорните комисии 
вчера. 

социалистите предлагат 
ръст на еднократната помощ 
при раждане и увеличаване 
на майчинството през втората 
година до размера на мини-
малната заплата, между първо 
и второ четене на бюджета за 
следващата година. сред пред-
ложенията е и увеличение на 

минималното дневно обезще-
тение за безработица, подчи-
нявайки се на изискването да е 
60% от минималната заплата. 
това стана ясно от думите на 
депутата от БсП Георги Гьо-
ков по време на заседанието 
на социалната комисия при 
разглеждането на бюджета на 
ДОО. БсП не го подкрепи, но 
комисията го прие.

Депутатите в здравната 
комисия, обаче, отхвърлиха 
проектобюджета на нЗОк, 
което е прецедент през по-

следните години. 
“в бюджетите на държа-

ва, на нЗОк, на ДОО остават 
политиките от предходните 
години, не се виждат нови 
политики, които да решават 
старите проблемите в здраве-
опазването, в осигурителната 
система”, коментира още Ге-
орги Гьоков.

Депутатите от бюджетна-
та комисия приеха с 13 гласа 
“за” на първо четене Закона 
за държавния бюджет. Остро 
срещу бюджета възразиха от 

“възраждане”, БсП за Бълга-
рия и итн. 

“Проектът няма буфери 
и създава предпоставки за 
дисбаланси в икономиката. 
Освен това има разминаване 
между паричната политика, 
която водят БнБ и еЦБ, и фи-
скалната политика на прави-
телството”, остро коментира 
плансметката на Асен васи-
лев и управителят на БнБ Ди-
митър Радев. 

На първо четеНе:

Сметки без 
кръчмар

Нора СТоичкова
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“в бюджетите на държа-
ва, на нЗоК, на доо остават 
политиките от предходните 
години, не се виждат нови 
политики, които да решават 
старите проблемите в здраве-
опазването, в осигурителната 
система (пенсии, болнични, 
майчинство). в бюджета на 
доо дори има рестрикции 
- остават миналогодишните 
нива на плащане от обезщете-
нията за майчинство, за безра-
ботица”. Това каза за дУмА 
депутатът от БсП Георги Гьо-
ков, член на парламентарните 
комисии по здравеопазване 
и по труда, социалната и де-
мографската политика преди 
вчерашните заседания. 

с 4 гласа “за”, 5 “против” 
и 9 “въздържал се” проектът 
за бюджет на нЗоК за 2024 г. 
беше отхвърлен от депутатите 
в ресорната комисия - нещо, 
което от години не се е случ-
вало. дПс заявиха, че ще се 
въздържат от подкрепа, а БсП 
и “възраждане” бяха катего-
рични, че въпреки повечето 
пари в бюджета, са против. 
По време на заседанието Гьо-
ков припомни, че отново не са 
предвидени средства за без-
платни лекарства на децата до 
14 г. въпреки  рекордния ръст 
от 1,1 млрд. лв., няма удовлет-

ворение от системата, а допла-
щането за пациентите е 48%, 
заяви доц. джевдет Чакъров 
от дПс, който предположи, че 
парите пак ще потънат в нере-
формираната система.

на пръв поглед неочаквано 
бе унищожителната критика 
на проф. Костадин Ангелов 
от ГеРБ срещу проекта. За па-

метливите прозвуча странно, 
бе партията е против клаузата 
в Преходните и заключителни 
разпоредби, според която до-
година Касата няма да сключ-
ва договори с нови болници 
или за нови отделения. оби-
чайна практика по време на 
управлението на ГеРБ беше 
именно през преходни и за-

ключителни разпоредби да 
променят закони. например с 
проекта за бюджет на нЗоК 
за 2018 г. бяха променени 17 
структуроопределящи закона. 
но през 2023 г. за ГеРБ това 
е незаконно. със същия закон 
от 2018 г. мнозинството нало-
жи мораториум разкриването 
нови болници и дейности, фи-

нансирани от Касата, но през 
2023 г. ГеРБ са категорични, 
че това нарушава конститу-
ционни права на граждани-
те. след като години наред 
по време на 12-годишното си 
управление ГРБ прехвърляше 
редица отговорности на мЗ 
към нЗоК, сега те са против 
централизираното възлагане 
на обществени поръчки да 
мине към обществения фонд. 
все пак, най-вероятно в зала 
ГеРБ ще подкрепят бюджета 
на Касата и навярно след оп-
ределени договорки.

За догодина са предвидени 
над 8,1 млрд.лв. за нЗоК, ко-
ето с около 16,5% ръст спрямо 
тазгодишния бюджет. най-го-
лямо е увеличението за извън-
болнична помощ и изследвания 
(над 20%) и за болнична (15%) 
подчерта при представянето на 
бюджета зам.-здравният ми-
нистър проф. Илко Гетов. 

Заложеното увеличение на 
средствата за здраве с 1,136 
млрд. лв. в бюджета на нЗоК 
е положителна стъпка, но това 
не води до съществено подо-
бряване на достъпа на гражда-
ните до здравеопазване, видно 
от последните 20 години, пише 
в становището на омбудсмана 
проф. диана Ковачева. Тя е ка-
тегорична, че предвиждането 
на повече средства не е при-
дружено от план за реформа, 
от каквато системата несъмне-
но се нуждае.

“одит, извършен в болница “Пирогов” в периода юни 2022-юли 2023 г., 
показва финансови нарушения в лечебното заведение”, съобщи министъ-
рът на здравеопазването проф. Христо Хинков преди заседанието на пар-
ламентарната Комисия по здравеопазване. Той поясни, че болницата е в 
лошо финансово състояние и очаква и прокурорски проверки.

докладът е представен на премиера акад. николай денков и на проф. 
Костадин Ангелов, председател на здравната комисия в народното събра-
ние. Предстои разговор с директора на болницата заради този одит. в отго-
вор на въпрос дали би освободил директора на “Пирогов” заради констата-
циите в доклада министър Хинков каза: “Изглежда не”.

вместо 1 млрд. лв. за проекти на об-
щините, както бе обявено, законопроектът 
за бюджет за следващата година всъщ-
ност предвижда много по-големи разходи. 
максималната стойност на проектите, ко-
ито общините имат право да подадат, над-
хвърля 4,6 млрд. лв., пише “сега”. списъ-
ците с проектите ще се одобрят в рамките 
на 2024 г., като не е ясно кога точно до 
2026 г. ще бъдат извършени самите разхо-
ди. Текстовете, касаещи инвестиционната 
програма за общините, се различават от 
първоначално публикуваните за общест-

вено обсъждане. 
При изслушването на финансовия ми-

нистър Асен василев в нс за новата инвес-
тиционна програма за общините подобно 
число от порядъка на  над 4,6 млрд. лв. не 
бе съобщено. 

дУмА припомня, че преди дни лидерът 
на БсП Корнелия нинова се обяви срещу 
идеята в бюджета да бъде включен приори-
тетен списък от проекти на общини, които 
да бъдат финансирани. сред възраженията 
на социалистите е и малкото време, което е 
било дадено на местната власт за реакция. 

Над 4,6 млрд. лв. за проекти на общините Финансови нарушения в „Пирогов”, 
очаква се прокурорска проверка

Прецедент:

Депутатите отхвърлиха
проекта за бюджет на НЗОК
Бюджетите на касата и на ДОО са със старата философия, 
няма воля за промени, заяви Георги Гьоков

снимка Бта

С 4 гласа “за”, 5 “против” и 9 “въздържал се” проектът за бюджет на нЗОк за 2024 г. беше 
отхвърлен от депутатите в ресорната комисия

  �
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между първо и второ четене на 
проектобюджета на държавното об-
ществено осигуряване БсП ще пред-
ложи увеличаване на майчинството 
през втората година до размера на 
минималната заплата, ръст на едно-
кратната помощ при раждане. социа-
листите ще настояват и за увеличение 
на минималното дневно обезщетение 
за безработица, подчинявайки се на 

изискването да е 60% от минималната 
заплата. Това стана ясно от изказване-
то Георги Гьоков по време на вчераш-
ното заседание на ресорната комисия 
при разгледане на бюджета на доо 
за догодина. “Как се сетихте да уве-
личите максималното обезщетение, а 
минималното оставихте на миналого-
дишното ниво”, попита социалистът. 
Припомняме, че в понеделник прави-
телството коригира предложението си 
за максималното дневно обезщетение 
за безработица на 107,41 лв., вместо 
досегашните 85,71 лв., но минимал-

ното остава 18 лв. Това е и причината 
КнсБ да не подкрепят проекта. Ако 
не са задължителните по закон проме-
ни в бюджета, той прилича на “копи-
пейст на тазгодишния” - без политики 
за подобряване на събирането на оси-
гуровки, за увеличаване на доходите 
и намаляване на бедността, а по-скоро 
се вижда подчиненост на фиска, ко-
ментира Гьоков. За увеличението на 
пенсиите от 1 юли 2024 г. социалистът 
подчерта, че то отдавна е “изядено” от 
инфлацията. БсП категорично не под-
крепя бюджета. Проектобюджетът на 

доо предвижда ръст на пенсионерите 
догодина с 12 хил. и да станат 2 038 
хил. души. с 13 гласа “за”, 2 “против” 
и 3 “въздържал се” бюджетът на доо 
бе приет от комисията.

омбудсманът диана Ковачева пък 
обръща внимание на необходимостта 
от въвеждане на механизъм за актуали-
зиране на помощите за отглеждане на 
дете с трайно увреждане до 18 г. и на 
данъчните облекчения. според Кова-
чева за поредна година няма актуали-
зация на месечната помощ за отглеж-
дане на близнаци.

БСП ще настоява за ръст на еднократната помощ при раждане
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националният праз-
ник на страната остава 
Трети март. Това е една 
от сигурните редакции 
на промените в Кон-
ституцията заради об-
ществен натиск. скан-
далното предложение 
на ПП-дб, което се 
поддържа и от преми-
ера николай денков, 
не беше припознато от 
герб и ще отпадне от 
проектозакона, пише 
сайтът епицентър.

натиск от професи-
оналните гилдии има и 
по промените в съдеб-
ната власт, а експерт-
ните мнения по темата 
политическа среда, ко-
ято засяга служебното 
правителство, право-
мощията на президен-
та, на нс и на мс също 
не са положителни.

Преди дни предсе-
дателят на Пг на дПс 
делян Пеевски съоб-
щи, че на 8 декември 
предстои за втори път 
първо четене на проме-
ните в Конституцията. 
То е ще като първото 
четене, а промени на 
предложените тексто-
ве ще се правят между 
първо и второ четене, 
което се състоя на 6 ок-
томври. срокът според 
приетите от депутати-
те правила е 7 дни, но 
този срок може да бъде 
съкратен.

до вторник в Ко-
мисията по конститу-
ционни промени бяха 

внесени 43 станови-
ща, повечето от кои-
то с много критики по 
предложените измене-
ния в основния закон. 
най-много предложе-
ния има да отпаднат 
текстовете, свързани 
с промяна на нацио-
налния празник и тези, 
свързани с двойното 
гражданство. Катего-
рични са становищата, 
че двойно гражданство 
не бива да се допуска 
за депутати и минист-
ри, но отпадането на 
текста ще засегне и 
президента и вицепре-
зидента.

спорове пораждат 
и текстовете за избора 
на служебен премиер. 
идеята председателят 
на Кс и шефът на бнб 
да могат да заемат пос-
та служебен премиер ги 
поставят в условие на 
несъвместимост, комен-
тираха юристи. според 
тях в предложенията 
имат две групи про-
блеми. Първата е може 
ли само по този начин 
да се формира прави-
телство от президента 
като му бъде опредено 
предварително измеж-
ду кого да избира. 

другата възмож-
ност е, ако държавният 
глава откаже, да нато-
вариш с това нс, но 
това може да създаде 
по-голяма криза. ако 
парламентът след като 
три пъти не е успял да 

излъчи правителство, 
няма гаранция, че на 
четвъртия ще стигне 
до избор, коментираха 
конституционалисти.

най-много обаче са 
проблемите, свързани 
с измененията в част-
та съдебна власт. Там 
предстоят редакции на 
текстовете както по от-
ношение на прокурату-
рата, така и на всс и на 
инспектората. има мно-
го неясноти и с т. нар. 
индивидуална консти-
туционна жалба, по ко-
ято адвокатите изказаха 
съображения, че е редно 
единствено те да имат 
право да сезират Кс.

Предложенията от-
носно всс и прокура-
турата събират най-про-
тиворечиви и полярни 
мнения, казва доц. на-
талия Киселова. Това е 
така, защото вносите-
лите са се стремили да 
отговорят на тълкува-
телната практика на Кс 
относно промени във 
формата на държавно 
управление и установе-
ния баланс между вла-
стите. според експерти 
продължителността на 
мандата на председате-
лите на двете върховни 
съдилища и на главния 
прокурор следва да бъ-
дат съобразени с манда-
тите на изборните чле-
нове в двата съвета и с 
мандатите в парламента 
и на министъра на пра-
восъдието.

бсП - видин ще заведе дело срещу 
общинския съветник иванела илиева за 
уронване престижа на партията, съоб-
щи на брифинг лидерът на общинската 
структура в крайдунавския град найден 
Йонов. в социалните мрежи тя твърди, 
че избора на председател на общинския 
съвет във видин в никакъв случай не е 
“демократично проведен и законосъо-
бразенУ, както и че е била принуждавана 
на контролиран вот, а по-късно и запла-
шена от Йонов с думите: “няма смърт 
без причина”.

Йонов категорично отхвърля обвине-
нията, че е отправял заплахи към илиева 
и каза че “тя имала много зависимости 

и ще го докаже това съда”. според него 
думите на илиева са абсолютно неосно-
вателни и “внушаване на лъжливи твър-
дения на обществото през медиите е не-
допустимо”. 

“директните обвинения, които тя 
споделя през социалните платформи, че 
партията използва прийоми и порядки 
от 90-те, са абсолютно необосновани. 
всеки, който твърди нещо за отсрещната 
страна ще трябва да го докаже в съда”, 
подчерта Йонов. Той призова илиева да 
напусне общинския съвет.

По-късно тя изпрати до медиите уве-
домление за прекратяване на членството 
си в бсП. 

изпълнителното бюро на бсП об-
съди и прие конкретни мерки за про-
дължаване и задълбочаване на вза-
имодействието с 16 партии в левия, 
центристки и патриотичен спектър, с 
които си партнира успешно на мест-
ните избори. във вторник ръковод-
ството на бсП се срещна с тях, за да 
отчете резултата от съвместната им 
работа  и да обсъди как да продължат 
сътрудничеството си.  

За изпълнение на мерките ще се 
подготви обща политическа деклара-
ция като основа за политически дейст-
вия занапред. създават се оперативно 

ръководство от 3 души за координа-
ция и подготовка на общи позиции и 
се организират общи екипи за сектор-
ни политики. 

Предстои провеждането на реги-
онални срещи между структурите на 
партиите - участници и изграждане на 
мрежа на местно ниво в цялата страна.

всички партии упълномощават 
парламентарната група на коалиция 
“бсП за българия” да изразяват по-
зиции от тяхно име. Първите две ще 
бъдат за бюджет 2024г. и промените 
в Конституцията на република бъл-
гария.

Зам.-председателят на БСП и на НС Кристиан Вигенин участва 
Конференцията на парламентарните комисии по европейски въпроси  
на страните-членки на Евросъюза (КОСАК), която се провежда в Мадрид. 
Участниците в нея ще дебатират по Пакта за миграция и убежище, 
енергийната криза и зеления преход, ситуацията в Украйна и отношенията  
с ЕС, стратегическата автономност на ЕС и връзките с Латинска Америка. 
Обсъждат се и резултатите от Испанското председателство  
на Съвета на ЕС, което приключва в края на годината

3-ти март остава  
национален 
празник
Категорични са становищата, че с промените 
в Конституцията не бива да се допуска двойно 
гражданство за депутати и министри

Социалистите във Видин  
с дело срещу общинския 
съветник Иванела Илиева

Иб на бСП прие 6 мерки за 
взаимодействието с 16 партии 
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Можете да се абонирате в: 
„Български пощи“ АД 
до 15 декември 2023 г., 
„Доби прес“ ЕООД 
до 28 декември 2023 г., 
в редакцията на вестник 
ДУМА до 20 декември 2023 г.

Каталожен номер: 289

3 месеца - 2,10 лв.

АбонАмент

6 месеца - 4,20 лв.

12 месеца - 8,40 лв.

2024

европейската прокурату-
ра разследва злоупотреба с 
европейски средства в общи-
на бойчиновци. Това съобщи 
пресслужбата на ръководена-
та от лаура Кьовеши инсти-
туция.

евророкуратура е извър-
шила претърсвания на 23 но-
ември в рамките на разследва-
не за потенциална злоупотреба 
с европейски средства, включ-
ваща проект за ремонт и ре-

конструкция на общинската 
пътна мрежа на бойчиновци. 

Претърсванията е имало на 
множество места в българия, 
включително в обекти на фир-
ми, участващи в строителните 
дейности, както и в админи-
страцията на община бойчи-
новци. иззети са множество 
документи и са разпитани сви-
детели, обясняват от европро-
куратурата.

според разследването на 

9 юли 2019 г. община бойчи-
новци е сключила договор за 
финансова помощ с държавен 
фонд “Земеделие”, свързан с 
изпълнението на проект за 5 
098 290 76 лв., по Програмата 
на ес за развитие на селските 
райони 2014-2020 г. 

в договора е установе-
но, че срокът за усвояване на 
средствата и за подаване на 
искането за окончателно пла-
щане е 36 месеца от датата на 

подписването му. оттогава 
срокът е удължаван някол-
ко пъти, но към днешна дата 
няма данни договорените дей-
ности да са изпълнени, нито 
проектът да е приключен. По 
разследването работи и наци-
оналната полиция.

дУма припомня, че спо-
ред доклад от 2022 г. на евро-
пейската прокуратура у нас се 
провеждат 143 разследвания 
приблизителна обща стой-

ност на щетите от 492 млн. 
евро. една от последните 
новини от институцията бе, 
че разследва два проекта за 
модернизация на железопът-
ната инфраструктура у нас на 
стойност над 241 млн. евро, 
финансирани от ес, и безвъз-
мездна помощ за подобряване 
на енергийната ефективност 
на жилищни сгради в град 
генерал Тошево на стойност 
169 000 евро. 

националният кон-
султант по детска хи-
рургия проф. д-р Христо 
Шивачев е отхвърлен 
като кандидат за начал-
ник на Клиниката по 
детска хирургия в “Пи-
рогов”. Това става ясно 
от пост във фейсбук 
страницата на клиника-
та, където е публикувано 
съобщението до проф. 
Шивачев от председате-
ля на комисията, която 
провежда конкурса. 

Конкурсите за на-
чалници на клиники и 
отделения в спешната 
болница бяха обявени 
в началото на ноември 
със заповед на изпъл-
нителния директор на 
лечебното заведение д-р 
валентин димитров. 
Конкурсът преминава 
в три етапа - класиране 
по документи, писмено 
представяне на триго-
дишна програма за раз-
витие на съответната 

структура и събеседване 
с кандидата.

според полученото 
съобщение проф. Ши-
вачев е отхвърлен, тъй 
като писмената програ-
ма, която е представил, 
е оценена с 4,14, а за да 
премине към следващия 
кръг със събеседване е 
нужна оценка 4,50. Под 
съобщението във Фейс-
бук има дискусия, в коя-
то мненията са в защита 
на лекаря.

врачанското село върбешница от 
четири дни е без ток и вода и хората 
се заканиха да отидат до енергото във 
враца и там да си сготвят и изперат по 
примера на мъжа, който преди два дни 
си направи сандвичи в енергото в си-
листра. Кметът на селото магдалена 
динкова се закани да събере 50 души, с 
които да отидат до дружеството. Тя под-
черта, че жителите на селата не са втора 

ръка хора. По нейни думи в селото има 
малки деца и трудноподвижни хора, а 
връзката със света се осъществява чрез 
агрегат. “Помагаме с каквото можем, но 
и водата в магазините свърши. Фадрома 
прокопа път и аз посъветвах възрастни 
хора да се насочат към враца и мездра 
при близки”, обясни динкова. 

бедственото положение продължа-
ва на много места в страната. най-теж-

ко е в област разград, общините Кру-
шари и в област добрич, Криводол и 
частично в община враца. Хиляди по-
требители все още са без ток, а някои 
общини са и без вода.

общо 12 185 са засегнатите от ава-
рии трафопостове от снега, над 90% 
вече са поправени, стана ясно вчера. 
Кнежа и бяла слатина са блокирани 
от тирове, а хората са притеснени, че 

спешна помощ не може да стигне до 
домовете им. За 55 училища и вторник 
бе неучебен ден.

санкции в размер на над 120 хил. 
лв. са наложени на снегопочистващи-
те фирми в софия, съобщи директорът 
на столичния инспекторат николай 
неделков. глобени са и 33 търговски 
обекти за непочистени тротоари пред 
техните площи.

Таванът на възлов подлез в софия е напът да се срути върху 
главите на преминаващите. Теч е предизвикал обрушване на 
бетонната част на колоната и са паднали метални конструкции. 
Подлезът се намира на бул. “българия” и бул. “Тодор Каблеш-
ков”. въпреки че е доста оживен, само червени ленти обозна-
чават опасността.

Зам.-кметът на район “Триадица” инж. Христо вълчанов 
поясни, че течът идва от тревните площи от платното, а ремон-
тът, който е правен преди месеци, е бил козметичен. Той посо-
чи, че преди шест месеца е ремонтирана само т.нар. декоратив-
на част от тавана - окачения таван и осветителните тела, но не 
и носещата конструкция.

За този теч сме сигнализирали неведнъж през изминалите 
години към столичната община, подчерта вълчанов. По не-
гови думи подобни течове има не само на този подлез, но и в 
съседния.

според него трябва да се направи цялостна изолация откъм 
пътното платно. За целта обаче е нужен по-сериозен проект, ко-
ето не е в сферата на районната администрация. За да се обезо-
паси на първо време падналият таван, служители на районната 
администрация ще разкачат част от него. Ще бъде подаден сиг-
нал и до столичната община, за да се вземат мерки. в района на 
подлеза има две трамвайни линии и търговски център.

СниМка БТа

Регионалният център за развитие на социалната икономика в Североизточна България, създаден 
във Варна по проект на Министерството на труда и социалната политика, представи вчера част 
от дейността си. На Коледен базар-договаряне ще бъдат представени социалните предприятия във 
Варненска област, които ще участват със своите стоки и услуги и ще разкажат за дейността си

националният консултант по детска 
хирургия отрязан за шеф на клиника 

Врачанско село тръгва към енергото да готви и пере

Кьовеши разследва злоупотреба
с европари за пътища у нас
Европрокуратурата е извършила претърсвания и  
в Община Бойчиновци заради проект за над 5 млн. лева

таванът на ремонтиран 
подлез в София пада
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ново огнище на инфлуенца 
е установено във ферма за от-
глеждане на кокошки в голяма 
птицеферма в землището на гр. 
Генерал Тошево, добричка об-
ласт. наличието на вирусното 
заболяване е потвърдено след 
подаден сигнал от собственика 
на стопанството за завишена 
смъртност.

от БаБХ потвърждават на-
личието на огнище от птичи 
грип и разпореждат със заповед 
от 27 ноември да се предприе-

мат мерки за контрол на заболя-
ването. По заповед на областния 
управител на добрич Йорданка 
костадинова, се свиква заседа-
ние на областната епизоотич-
на комисия с цел насрочване 
на спешни действия по повод 
установеното във фермата за-
боляване. Предстои близо 130 
000 кокошки носачки да бъдат 
умъртвени по хуманен начин. 

около засегнатата ферма 
са определени 3-километрова 
предпазна зона, в която вли-

за Генерал Тошево, както и 
10-километрова наблюдава-
на зона. в нея попадат селата 
снягово, огражден, Йовково, 
кардам, Чернооково, Писа-
рово, Люляково, Преселенци, 
малина, Петлешково, Присад, 
Пленимир, равнец, дъбовик, 
къпиново.

извършва се епизоотич-
но проучване и проследяване 
на движенията на домашни и 
други птици, яйца, продукти и 
странични животински проду-

кти, добити от тях. Проследява 
се и фуражът за пернатите, как-
то и транспортните средства, 
свързани с технологичния про-
цес в обектите.

от БаБХ напомнят, че пти-
чето месо и продукти, добити в 
обект с инфлуенца, не предста-
вляват опасност за човешкото 
здраве при спазване на хигиен-
ните правила за обработка на 
храни в домакинството.

в началото на ноември в 
добричко започнаха да из-

бухват огнища на птичи грип. 
Заразата обхвана първо фер-
ма край село дончево, в която 
бяха унищожени 180 000 пти-
ци, а след това влезе и във фер-
мите за патици в стефаново. 
сега заболяването достигна и 
в североизточната част на до-
бричка област. Припомняме, 
че преди 5 години във ферма-
та край Генерал Тошево бяха 
унищожени 140 000 носачки 
пак заради заболяването ин-
флуенца. 

Продава ли прави-
телството една пета от 
държавния поземлен 
фонд - това е актуална 
тема около проектобю-
джета на финансовия 
министър асен василев 
и стана повод прези-
дентът румен радев да 
заплаши с вето фискал-
ната рамка на страната. 
Темата бе отворена още 
в края на миналата сед-
мица със становище на 
министерството на зе-
меделието и храните. То 
е част от документите 
към проектобюджета за 
2024 г., но на практика 
се отнася за приходната 
страна на бюджета на 
ведомството за 2025 г., 
предаде economic.bg.

на брифинг в поне-
делник василев описа 
въпроса като “фалшива 
новина” и изрази учуд-

ване, че президентът 
“се поддава на такива”. 
Той бе категоричен, че в 
проектобюджета за 2024 
г. “... член, с който да се 
продават земи от дър-
жавния поземлен фонд 
няма. в този бюджет 
няма такива приходи”. 
на конкретен въпрос 
дали все пак такива пла-
нове се обмислят, той 
отвърна “не и с Бюджет 
2024 - там такива плано-
ве няма”.

Темата с разпродаж-
бата на държавни земи 
обаче е била обсъждана 
сред министрите - не за 
тази, а за следващата го-
дина. становището на 
министерството на земе-
делието и храните (мЗХ) 
по темата е отрицателно 
и не е ясно дали разпро-
дажбата на 1/5 от дър-
жавния поземлен фонд 

ще започне през 2025 г.
в рамките на съгла-

сувателната процедура 
са заложени допълни-
телни приходи в бюдже-
та на мЗХ през 2025 г. в 
размер на 340 млн. лв.

“За тази стойност, 
при допускане на про-
дажба чрез търг на земи 
от държавния поземлен 
фонд (дПФ) за прите-
жатели на поименни 
компенсационни бонове 
(ПкБ), на компенсатор-
ни записи и на жилищни 
компенсаторни записи, 
ще са необходими по 
предварителни разчети 
приблизително 700 000 
дка., което представля-
ва 1/5 от наличния дър-
жавен поземлен фонд”, 
пише в отрицателното 
становище на мЗХ.

“Продажбата на дър-
жавна земя, за да се по-

криват необходимите 
бюджетни приходи е аб-
солютно неприемливо”. 
Това заяви в края на ми-
налата седмица пред БнТ 
депутатът от БсП за Бъл-
гария проф. румен Гечев. 
Преди заседанието на 
бюджетната комисия вче-
ра той каза в отговор на 
въпрос, че ако това бъде 
предложено, ще бъде аб-
сурдно и няма да мине в 
народното събрание.

според чл. 35, ал. 5 от 
Закона за собствеността 
и ползването на земедел-
ските земи (ЗсПЗЗ), 60% 
от предложената цена в 
търговете за земеделски 
земи от държавния по-
землен фонд се заплащат 
с ПкБ от спечелилия 
участник. останалите 
40% е с парични сред-
ства от цената на имота 
по пазарна оценка.

По закон държавата може да изкупи дълга от 1,6 млрд. 
на “Топлофикация-софия”. Чисто практически въпросът е 
какво ще го прави. Този дълг просто се трупа и нищо друго 
не се случва. Това коментира пред “България он ер” предсе-
дателят на асоциацията на топлофикационните дружества 
кремен Георгиев.

“нещо пречи нищо да не се случва, липсата на визия как-
во да се прави след това, простото изкупуване на дълга не 
води до нищо, ако няма действия, които да оздравят друже-
ството. После трябват сигурно още 1,6 млрд.”, заяви кремен 
Георгиев.

По думите му “Топлофикация-софия” е единствената, 
която произвежда в пъти повече топлинна енергия, отколко-
то електрическа - 5:1. При останалите е 1:1.

“модернизирането с нови съоръжения, които да произ-
веждат енергия по комбиниран способ, трябваше да започне 
преди 15-20 г. Това се случи с другите топлофикации преди 
толкова време, затова нямат такива проблеми в такива маща-
би. освен кой да купи дълга, трябва да търсим и инвеститор. 
Простото изкупуване на дълга не води до нищо”, каза той.

Георгиев заяви, че събираемостта е като в другите топ-
лофикации. а проблемът идвал от там, че за електрическата 
енергия се ползва преференциална цена, а за производството 
на “Топлофикация”  трябват повече пари за газ, отколкото 
струва самата топлинна енергия. 

“Плащаш 100 лв. за газ, а произвеждаш за 80 лв. все така 
е било. сметката не излиза, трябва да има далновидност”, 
каза той.

има идея биопазара пред земе-
делското министерство с помощта на 
вендинг машини да стане постоянен 
и денонощен. “Ще имаме биологи-
чен денонощен постоянен фермерски 
пазар, който ще обслужва столичани 
24 часа в денонощието и 365 дни в 
годината”, е казал пред agri.bg Божи-

дар Петков, председател на Българска 
асоциация на малинопроизводителите 
и ягодоплодните. 

Засега това намерение съществува 
само като идеен проект на асоциаци-
ята, но целта е да се поставят на едно 
място около министерството десет 
машини с всичките видове продукти, 

които се предлагат като се започне от 
яйца и се свърши с ягодоплодни.

в сряда, когато фермерите идват 
на място, ще продължи да има живо 
присъствие. “През останалото вре-
ме машините ще бъдат заредени и 
всеки, който иска може да си получи 
биологична храна”, разясни Петков, 

който се надява асоциацията да бъде 
подпомогната, за да се развие това на-
чинание. “Цялостната идея е подобни 
машини да бъдат разположени в тър-
говски центрове и летища, така че до 
нашите фермерски биопродукти да 
имат достъп и гостите на страната”, 
каза още той. 

Предлагат фермерскя пазар пред МЗХ да стане денонощен 

130 000 кокошки носачки в огнището на заразата  
в Добричко ще бъдат умъртвени

„Топлофикация-София“ 
плаща за газ 100 лв.,  
а произвежда  
енергия за 80 лв. 

Кремен Георгиев

Кабинетът е обсъждал разпродажбата 
на държавни земи през 2025 г.

Поредна голяма ферма 
пламна с птичи грип
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Проектът на бюджета за 2024 г. няма 
буфери и създава предпоставки за дис-
баланси в икономиката. освен това има 
разминаване между паричната полити-
ка, която водят БнБ и еЦБ, и фискал-
ната политика на правителството. Това 
обяви управителят на БнБ димитър ра-
дев по време на заседание на бюджет-
ната комисия в парламента, на което бе 
обсъден на първо четене проектозако-
нът за държвания бюджет за догодина. 

след повече от четири часа заседа-
ние законопроектът бе одобрен на пър-
во четене. БсП гласува твърдо против 
проектобюджета. в подкрепа на про-
екта гласуваха 13 депутати. основна-
та част от споровете бяха дали да има 
дефицит в бюджета, с колко нараства 
дългът и дали са разчетени правилното 
очакваните приходи от данъци и рас-
теж на икономиката.

димитър радев препоръча разход-
ната част на бюджета да бъде по-рес-
триктивна, а бюджетният дефицит 
- по-нисък. дори при 3% дефицит, кой-
то е границата на маастрихтските кри-
терии, има предпоставки за макроико-
номически дисбаланси, смята шефът 
на БнБ. Той посочи, че докато еЦБ и 
БнБ водят антиинфлационна политика 
с повишение на лихвите и на минимал-
ните резерви на банките, за да се обере 
излишната ликвидност на банките, то 
проектът на правителството с високо 
ниво на разходи и дефицит ще изиграе 
точно обратната роля.

според централната банка дефи-
цитът най-добре е дефицитът да бъде 
в рамките на 1% през следващата го-
дина и да се намали до нула в следва-
щите три години. “разбирам, че нулев 

дефицит за 2024 г. не е реалистично, 
защото няма такива нагласи в народ-
ното събрание и обществото, но трябва 
да се предвиди ясен тренд за неговото 
намаляване - нещо, което не виждаме в 
проектобюджета”, каза радев.

Управителят на БнБ посочи, че не 
вижда буфери в бюджета. според него 
те може да бъдат в две направления. 
едното е се въведе ограничение от 
10% при ангажиментите за разходите. 
Идеята е тези 10% да се разходват в по-
следното тримесечие, само ако риско-

вете пред приходната част на бюджета 
не се сбъднат.

според управителя на БнБ другият 
буфер може да бъде фискалният резерв, 
в който трябва да има повече пари. 

минималният размер на резерва ос-
тава 4,5 млрд. лева, колкото е в момен-
та, но това обезпечава парите само на 
сребърния фонд , в който има 4 млрд. 
лв., плюс текущи ликвидни нужди на 
бюджета, които не може да стигнат и 
за един месец, посочи радев. 

Той припомни, че първоначално 

Фискалният резерв е обезпечавал и 
другите фондове със специално пред-
назначение, както и текущи ликвидни 
нужди на държавата за два месеца. 
все пак управителят на БнБ отбеляза 
и две положителни неща свързани с 
план-сметката. Първо, нормализирал 
се е бюджетният процес и се очаква до 
края на годината да имаме приет бю-
джет. второ - има заложени ясни цели, 
но все още има недостатък по начина, 
по който те ще бъдат постигнати.

Поддържането на нулев бюджетен 
дефицит означава политика на стабил-
на бедност, коментира финансовият 
министър асен василев.в началото на 
заседанието той представи накратко 
параметрите на бюджета за догодина. 
“в бюджета е предвиден растеж на 
БвП до 3.2%. Предвидени са 10 млрд. 
лева за публични инвестиции, което е 
рекорд. очакваме инфлацията догоди-
на да продължи да се забавя. Бюджетът 
е разчетен при 3% касов дефицит, ко-
ето напълно покрива маастрихтските 
критерии и по-този начин се спазват 
всички условия за членството на Бъл-
гария в еврозоната”, каза василев. 

Изкупуването от държавата на дъл-
га на “Топлофикация - софия” изисква 
нотификация от Брюксел и е записано 
под условие в проекта на държавния бю-
джет. Това се разбра от отговор на ми-
нистъра на финансите асен василев на 
депутатски въпрос защо правителството 
възнамерява да изкупи 1,6 млрд. лева за-
дължения на столичното топлофикаци-
онно дружество. според асен василев 
задължението просто ще премине към 
централния бюджет, а вече няма да е в 
баланса на енергийните дружества.

През 2023 г. растежът на реалния БвП в Бъл-
гария ще бъде 1,9%  при 3,9% за миналата година, 
пише в ноемврийската макроикономическа прог-
ноза на БнБ. За този ръст ще допринасят едно-
временно вътрешното търсене и нетният износ, 
докато изменението на запасите се предвижда да 
има силно отрицателно въздействие. 

Подобряването на вътрешното търсене ще се 
определя от растежа на крайните потребителски 
разходи, подкрепяни от нарастващите заплати, 
повишения размер на пенсиите и другите социал-
ни трансфери, както и от “ниската склонност на 
домакинствата към спестяване”, пише в анализа.

министърът на финансите асен василев зяви 
вчера, че очаква ръст на БвП от 1,8 на сто за тази 
година.

БнБ прогнозира растежът на реалния БвП да 
се ускори до 2,7 % през 2024 г. и до 3,6 % през 
2025 г. най-вече поради преустановяване на на-
блюдаваното през 2023 г. понижение на запасите 
в икономиката, както и поради очакваното зна-
чително ускоряване на растежа на инвестициите, 
свързани с изпълнението на проектите по Плана 
за възстановяване и устойчивост.

БнБ прогнозира годишната инфлация да се за-
бави до 6,1 на сто в края на 2023 г. най-вече пора-
ди проявяването на базов ефект от силното нара-
стване на потребителските цени през предходната 
година. средно за 2023 г. прогнозираме общата 
инфлация да възлезе на 8,8 на сто. 

Лихвите по депозити 
вече са двойни, в срав-
нение с година назад. ако 
през октомври средна-
та лихва по депозити на 
граждани е била 0,37%, то 
през същия месец на тази 
вече е 0,70%, показват 
данните на БнБ. само за 
месец, октомври спрямо 
септември лихвата по вло-
гове в лева се повишава с 
0,07 %., а по тези в евро - с 
0,08 % . до 1,12%. сред-
ните лихвени проценти 
по овърнайт-депозитите 
в левове и в евро остават 
на нивата си от 0,01%, а 
по влогове, договорени 
за ползване след предиз-
вестие в левове и в евро, 
се запазват съответно на 
0,10% и 0,15%.

в същото време, спо-
ред статистиката на Цен-
тралната банка, отива-
щата си година може да 
да счупи всички рекор-
ди в кредитирането. За 
10 месеца новите ипо-
течни и потребителски 
заеми са общо малко 
над 4 млрд. лв. всъщ-
ност през тази година 
спестеното от българите 

в банките е само със 700 
млн. повече от взетите 
нови кредити. само тези 
за имоти са 2,4 млрд. лв, 
а до края на годината се 
очаква да стигнат не-
вижданите 3 млрд.

Причината за кредит-
ния бум са ниските лихви. 
в началото на седмицата 
БнБ обяви, че  лихвите 
по потребителските в ле-
вове не са се променили 
през октомври и остават 
средно 8,59%.

оскъпяването при 
ипотечните кредите в 
левове дори е намаляло 
до средно 2,59%

според финансови 
експерти това най-веро-
ятно се дължи на промо-
циите на няколко банки, 
които стартираха през 
есента. Те обикновено 
продължават през ноем-
ври и декември. 2023 г. 
продължава да е рекорд-
на за имотния пазар като 
обем на изтеглените кре-
дити. Банките продължа-
ват да кредитират до 85% 
от стойността на жили-
щата в големите градове 
и до 75-80% в по-малки-

те населени места. като 
брой новоотпуснатите 
жилищни кредити обаче 
намаляват с 2%. 

кредитите за фир-
мите обаче поскъпват, 
като лихвата за тези до 
1 млн. евро се вдига с 
0,02 процентни пункта 
до 4,11%, а по тези над 
1 млн. евро се понижава 
с 0,09 пункта до 4,48%. 
средният лихвен про-
цент по кредитите до 1 
млн. евро, договорени в 
евро, спада с 0,18 пунк-
та до 5,20%, а по креди-

тите над 1 млн. евро - с 
0,46 пункта до 5,76%.

Увеличават се сериоз-
но и новите заеми за биз-
неса, като за месец тези 
до 1 млн. евро  растат с 
18,7% (65,8 млн. лв.) до 
418,4 млн. лв. кредити-
те над 1 млн. евро обаче, 
намаляват с 25,1% (166,7 
млн. лв.) до 498,1 млн. лв. 
При обема на предогово-
рените кредити и онези 
за рефинансиране в лево-
ве се наблюдава увеличе-
ние с 16% (59,6 млн. лв.) 
до 431,5 млн. лв.

БСП гласува „против“  
бюджета за 2024 г.
Шефът на БНБ Димитър Радев предупреди за опасни дисбаланси в макрорамката

Мрачна прогноза за 
икономическия растеж

Лихвите по депозити скочиха двойно

СНимка БТа

Димитър Радев
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Броят на американските военни кораби в Персийския залив се увеличи. От САЩ твърдят, че искат да са близо,  
след като приключи примирието между Израел и Хамас. То беше удължено с още два дни, въпреки  
че Тел Авив продължава със стрелбата в Газа

Снимки БТА

Жителите на Сомалия едва се 
придвижват по улиците след силните 
дъждове. Местните твърдят, че от 
десетилетия не е валяло толкова. 
Има много жертви, а хиляди са 
принудени да напуснат домовете си

Британският премиер 
риши Сунак отмени в по-
следния момент среща с 
гръцкия си колега Кири-
акос мицотакис, възмутен, 
че в атина отново повдигат 
дипломатическия спор за 
статута на скулптурите на 
Партенона. Гръцките вла-
сти многократно са иска-
ли от Британския музей да 
върне за постоянно 2500-
годишните скулптури, ко-
ито британският дипломат 
лорд елгин прибира от хра-

ма в началото на XIX век, 
докато е бил пратеник в ос-
манската империя.

„изобщо не съм дово-
лен, че британският пре-
миер отмени срещата ни 
броени часове преди да се 
състои. Гръцките възгледи 
по въпроса за скулптурите 
на Партенона са добре из-
вестни. този, който вярва в 
правотата и справедливост-
та на своите възгледи, не се 
страхува да се изправи сре-
щу аргументи“, каза той.

Гръцкото правителство 
е разговаряло с ръководи-
теля на Британския музей 
джордж озбърн за възмож-
на сделка за заем за скулп-
турите, които отдавна са 
източник на спорове между 
двете страни. в интервю за  
Би Би Си в неделя мицо-
такис се оплака, че разгово-
рите за възможно връщане 
на скулптурите в атина не 
напредват достатъчно бързо.

той каза, че запазването 
на тези скулптури за посто-

янно в Британския музей е 
като разрязването на мона 
Лиза наполовина и че не 
става дума за собственост, а 
за „повторно събиране”.

анонимен представи-
тел на британското прави-
телство заяви, че спорът 
за мраморните скулптури 
означава, че все още не е 
дошло подходящо време за 
среща. По-рано говорител 
на Сунак каза, че няма пла-
нове за връщане на скулп-
турите и че британското 
правителство никога не е 
обмисляло да се откаже от 
собствеността върху тях, 
твърдейки, че са придобити 
законно.

междувременно ли-
дерът на опозиционните 
лейбъристи Киър Стърмър, 
който представлява изби-
рателния район в Лондон, 
където се намира Британ-
ския музей, заяви, че не би 
блокирал “взаимно при-
емлива сделка за заем на 
скултурите”. 

Партенонът скара 
Лондон и Атина
Сунак бесен, че гръцкият му колега иска връщането 
на статуите от Британския музей

Русия с рекорден  
военен бюджет

Президентът вла-
димир Путин подпи-
са бюджета на стра-
ната за догодина, в 
която за военните 
разходи са отделени 
една трета от него 
или 10,775 трилиона 
рубли (97 рубли e  
1 eвро). това се слу-
ча за пръв път от съ-
ветско време.  

СаЩ не са отме-
няли задача да се на-
несе стратегическо 
поражение на русия, 

заяви руският зам-
външен министър 
Сергей рябков, ци-
тиран от таСС. По 
думите му конфрон-
тационният сцена-
рий между москва и 
вашингтон е станал 
“даденост, от която 
трябва да се дейст-
ва”. 

“Западните стра-
ни искат да замразят 
по хитър начин вой-
ната в Украйна, за да 
спечелят време и да я 

въоръжат”. това зая-
ви външният минис-
тър Сергей Лавров 
на форума “Прима-
ковски четения”. ру-
сия няма да затвори 
вратите за трезвите 
играчи на истори-
ческия Запад”, каза 
Лавров. 

България отвори 
въздушното си прос-
транство, за да при-
съства той в Скопие 
на редовната среща 
на оССе.

14 дни власт  
в Полша

нов кабинет на досегашния премиер матеуш 
моравецки положи клетва пред полския прези-
дент анджей дуда, въпреки че неговата консер-
вативна партия “Право и Справедливост” няма 
управляващо мнозинство в парламента. освен 
моравецки и министъра на отбраната мариуш 
Блашчак, новият кабинет не включва видни поли-
тици от “ПиС”, а много неизвестни досега лица.

Сега моравецки трябва да внесе искане за вот 
на доверие в парламента в рамките на 14 дни. той 
обаче няма мнозинство и най-вероятно начина-
нието ще се провали. едва тогава опозиция може 
да състави собствено коалиционно правителство. 
Полските медии и опозиция осмиват “двуседмич-
ното правителство” като “политически цирк” и 
“детски игри на моравецки”.

Нигер насърчава трафикантите на хора
Хунтата в нигер отмени 

закон, имащ за цел огранича-
ване на миграцията от Западна 
африка към европа, предадо-
ха агенциите, като се позоваха 
на изявление на военните.

Управляващите прераз-
глеждат отношенията със за-
падните страни, които осъди-
ха преврата. освен това искат 
да си гарантират по-голяма 
подкрепа у дома, включител-

но на пустинни общности в 
Северен нигер, за които тра-
фикът на хора е основен из-
точник на препитание.

Законът, направил неза-
конно превозването на ми-

гранти през територията на 
нигер, бе приет през май 
2015 г., когато рекорден 
брой хора прекосиха Сре-
диземно море от африка за 
европа. Притокът на миг-
ранти създаде политическа 
и хуманитарна криза на 
Стария континент.

31 арестувани заради  
детска порнография

31 души са арестувани в Бълга-
рия и в други страни от Европа (Ис-
пания, Франция, Унгария, Белгия) за 
участие в мрежа за детска порно-
графия, разпространявана в крипти-
раното чат приложение “Сигнал”. 
Сред задържаните има педиатър, 
туристи, пътували до Тайланд, бивш 
преподавател, радиоводещ.

Кипър на първо място по 
употреба на антибиотици

Кипър заема първо място в две 
класации в ЕС за антибиотици - за 
най-голяма употреба от пациенти-
те и за свръхконсумация в селското 
стопанство. Почти 80% от лекар-
ствата се предписват в първичната 
медицинска помощ, като до 70% от 
тях са неподходящи според диагно-
зата, вида антибиотик и курса на 
лечението.

Най-малко 10 души  
загинаха при зимните  
бури в Украйна

Най-малко десет души заги-
наха при зимните бури, обхванали 
Украйна, съобщи вътрешният ми-
нистър Игор Клименко. Област-
ният управител на Одеса съобщи, 
че 2500 души са били спасени след 
снежна буря в южноукраинската 
област, а 313 населени места в 
района са без електричество. “Из-
теглени са 849 закъсали превозни 
средства, включително 24 автобу-
са и 17 линейки”, написа губерна-
торът в Телеграм.

Турция и Унгария да не 
бавят Швеция за НАТО 

Генералният секретар на НАТО 
Йенс Столтенберг очаква от Тур-
ция и Унгария да ратифицират 
членството на Швеция в Алианса 
без допълнително забавяне. Засега 
Анкара е дала зелена светлина само 
на Финландия.

Берлин призова Атина да  
не пречи на Тирана към ЕС 

Берлин нарече неприемливо Ати-
на да блокира пътя на Тирана към 
членство в ЕС заради случая с Фре-
ди Белери, арестувания избран кмет 
на Химара, етнически грък. „Алба-
ния е страната, която е направила 
най-много стъпки към членството 
си в ЕС и този път не трябва да 
бъде прекъсван заради въпрос от 
двустранните отношения”, се каз-
ва в официално съобщение на гер-
манското МВнР. 
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в България болниците са 
много. много, много. Това е 
рефренът, който чуваме от екс-
пертите поне от две десетиле-
тия. действително болнична-
та помощ у нас е доминираща 
през последните 20-25 години 
за сметка на извънболничната 
(първична и специализирана). 
ала многото болници не са знак 
за по-добро и качествено здраве-
опазване. Хоспитализациите по-
стоянно нарастват, с изключение 
на пика на пандемията, когато 
голяма част от здравните услуги 
бяха затворени. иначе, излиза, 
че всеки трети българин е при-
еман в болница поне един път 
в годината. а проучване за об-
щественото мнение за здравната 
ни система, проведено от нацио-
налния център за парламентарни 
изследвания преди дни показа, 
че над 60% от българите

не вярват,  
че без плащане  

може да получат 
качествено лечение 

и здравна услуга, а 45% са убе-
дени, че това е възможно, само 
ако човек има връзки в меди-
цинските среди. е, все пак, пре-
ди 4 години 40% от анкетира-
ните са смятали, че качеството 
на здравните услуги са лоши, а 
сега - само на 32,6%. а млади 
хора, които не са боледували 
през последната година твърдят, 

че българското здравеопазване е 
по-качествено от европейското.

в годините не едно или две 
правителства, не един или два-
ма здравни министри са обеща-
вали, че ще "оптимизират" броя 
на болниците. имаше различни 
идеи, някои - екзотични, други 
- дори авантюристични (напри-
мер за пръстовия отпечатък при 
хоспитализиране). неведнъж е 
налагано 
ембарго на сключването 

на договори с НЗОК

на нови болници или за нови 
дейности. например за 2018 г. бе 
предвидена забрана за договори 
между Касата и нови болници и 
отделения, но в крайна сметка 
бе направено изключение - само 
ако са дейности, които в съот-
ветния регион досега не са пре-
доставяни - при първото четене 
на бюджета председателката на 
здравната комисия даниела да-
риткова се оплака от трибуната, 
че не знае какво да каже на изби-
рателите си, защото им обещала 
инвазивна кардиология в смо-
лян... През 2018 г. не се увели-
чиха болниците, но болничните 
легла станаха с около 400 повече 
от предходната година. 

в годините министри дори 
гордо са заявявали, че "ограни-
чават" роенето на болници, но 
числата на статистиката ясно 
показват накъде са водили "уси-

лията" на здравните власти.
Болниците бяха един от фоку-

сите и на VI национален конгрес 
на БЛс, провел се преди дни. 

Пресен пример

е записаното в Преходните и за-
ключителни разпоредби на зако-
нопроекта за бюджета на нЗоК 
за 2024 г., според което се пред-
лага въвеждане на ограничение 
Касата да сключва договори до-
година с болници, които след 31 
декември 2023 г. са получили за 
първи път разрешение за дейност 
или да сключват през година-
та  договори или допълнителни 
споразумения с нЗоК за съот-
ветните дейности. изключение 
ще правят комплексните онко-
логични центрове, центровете за 
комплексно обслужване на деца 
с увреждания и хронични забо-
лявания и диализните центрове. 
да припомним, че подобни опи-
ти е имало и предишни години. 
но и тогава те не са давали очак-
ваните резултати. 

от друга страна, колкото и да 
са много болниците и болнични-
те легла, те пак не са достатъчни 
за най-болното и застаряващо 
население на ес - българите. 
но и не може да не се признае 
едно абсолютно предимство на 
българското здравеопазване - 
лесен достъп на пациентите до 
специализирана и до болнична 
помощ. 

всъщност новата национална здравна стратегия до 2030 г. 
не е толкова нова, защото в миналото народно събрание опитът 
да бъде приета бе неуспешен. оТ началото на месеца тя пак се 
обсъжда в парламентарните комисии. създателите й твърдят, че 
в нея са заложени като комплекс мерите за развитие на здравео-
пазването от националния план за възстановяване и устойчивост 
(нПвУ) и от Управленската програма на сегашното правител-
ство. Предвидени са 101 млн. лв. за финансиране на промените. и 
целите, и мерките в стратегията са добре познати като например 
подобряване на здравето на населението, ефективно управление 
на ресурсите и пр. По отношение на болничната помощ се пред-
вижда своеобразно 

групиране на болниците в 3 типа

като нЗоК да сключва договори според потребностите на населе-
нието (добре позната философия от предишни стратегии, здравни 
карти и прочее документи на различните здравни министри и пра-
вителства-б.а.). Коментарът на властите е интересен: “в условията 
на нерегулиран пазар и обвързване на финансирането на болни-
ците с количеството, а не с качеството и резултата от болничните 
дейности, болниците започнаха да функционират задоволявайки 
собствените си нужди и бизнес планове за развитие, а хората да 
преминават от една болница в друга, докато намерят решение на 
своя проблем”. явно и това правителство е прозряло очевидната 
от 20-25 години ситуация, че “въведените пазарни механизми при 
липса на ефективен механизъм за контрол и планиране на болнич-
ния капацитет спрямо нуждите на хората”. а колко пъти сме каз-
вали, че точно това води до нарояването на болници в градовете 
с голямо население и обезкървяване на малките населени места, 
което от своя страна води и до обезлюдяването им.

въпреки че всяко ново правителство и всеки нов здравен ми-
нистър вижда очевидното и обещава да поправи недъга, 

прогрес има в едно: парите на НЗОК

за болнична помощ. например в проектобюджета за 2024 г. са за-
ложени над 3,5 млрд. лв. за болнична помощ, докато за тази година 
бяха 3,1 млрд. За сравнение в основните параметри на бюджета на 
нЗоК за 2008 г. е записано, че разходите на Касата за болнична 
помощ ще бъдат 785,6 млн. лв. за 298 клинични пътеки при 1 394 
000 прогнозни хоспитализации. и преди 15 години пише за “усъ-
вършенстване на моделите на заплащане в болничната помощ и 
определяне за всеки регион и лечебно заведение на финансови па-
раметри, на основата на броя здравноосигурени лица”. Пише и за 
“засилване на механизмите за предварителен контрол Ц на входа 
на лечебните заведения”. Тоест, единственото ново за 15 години е, 
че парите за болнична помощ са се увеличили няколко пъти. раз-
бира се, не забравяме, че преди 15-16 години т.нар. високотехноло-
гични болници у нас се брояха на пръсти, миниинвазивните опе-
рации или високотехнологичните медико-диагностични дейности 
бяха почти като ехо от далечни планети.  

Поредна нова стратегия След пушилката от недоволство - от същото предишно

медицинските кадри са разковничето. Често съм се пита-
ла как се  разкриват нови болнични легла, щом има недостиг 
на кадри? Защото болничното легло не е обикновен креват, то 
изисква специална апаратура, специфично оборудване според 
предназначението, 24/7 наличие на определен брой и специал-
ности лекари, медицински сестри, санитари и прочее специ-
фичен персонал. навярно отговорът е прост - например една 
сестра работи на две или места. но какъв е ефектът от това?!?

в понеделник съветът за икономически анализи публикува 
своя трети анализ. според него макар лекарите 100 хил. насе-
ление у нас да са повече от средното за ес, има недостиг от 
около  1000 общопрактикуващи лекари и над 460 психиатри. в 
пет от 28 области лекарите са повече от медианата за ес и това 
са областите с медицински университети - софия (столица), 
Пловдив, Плевен, варна и стара Загора. в останалите обла-
сти картината е неблагоприятна.  единствената област, която 
е относително обезпечена с лични лекари, е Плевен. а един-
ствената област без дефицит на психиатри е Ловешка. най-
неблагоприятна е ситуацията при  медицинските сестри, пише 
в анализа. само за област софия (столица) са необходими над 
2,5 хил. медицински сестри, Пловдивска не достигат почти 
1400, а във варненска Ц близо 1500. За страната не достигат 
общо около 16,9 хил. от тези специалисти. За цялата страна 
има недостиг от около 2 хил. акушерки.  

и нещо много важно: за периода 2012-2021 г. около 1/3 от 
обучаваните студенти по медицина и 1/5 по дентална медици-
на са чужденци. Тоест, повечето от тези хора, щом се дипло-
мират, очаква се да се върнат в родината си.  

в анализа си съветът дава добри препоръки, но в дълбо-
ката си същност те не са нови, а досегашният опит показва, 
че служат за лозунги, но по една или друга причина не се из-
пълняват.

медицинските кадри  
във фокуса на Съвета  
за икономически  
анализи към мС
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Тъй де, като няма принос 
за болните, поне да има за 
икономиката. дълго в съзна-
нието на българина болници-
те изпълняваха единствено 
хуманна дейност и никой не 
се питаше кой плаща за нея. 
сега болницата, дори и дър-
жавна собственост, е търгов-
ско дружество. Подобно на 
супермаркета или магазина за 
дрехи. 

Предстои цялостен анализ 
за икономическия принос на 

лекарите и болниците в Бълга-
рия, заяви преди дни генерал-
ният мениджър за Централна 
и източна европа на между-
народната компания IQVIA 
Лука Чичов. 

анализът цели да бъде от-
четено икономическото въз-
действие и перспективи. Пред-
вижда се той да бъде в 4 фази. 
Първият е анализ на структу-
рата на лекарите и на болни-
ците в страната, които ще се 
съпоставят със средноевро-

пейските показатели. втори-
ят - изчисляване на директния 
икономически принос - общо 
икономическо производство и 
принос към държавния бюджет 
(забележете: производство!-
б.а.). Третият е допълнител-
ни икономически дейности и 
четвъртият - изчисляване на 
общия икономически принос 
на лекари и болници въз осно-
ва на предходните фази. Ще 
бъде разработена и 5-годишна 
перспектива за бъдещия ико-
номически отпечатък.

Целта е да използваме този 
анализ навсякъде, където е не-
обходимо, когато защитаваме 
позицията на БЛс, коментира 
председателят на съсловната 
организация д-р иван маджа-
ров.  

а забелязахте ли израза 
“изчисляване на общия ико-
номически принос на лекари 
и болници”? отново бе под-
чертано колко много болници 
и болнични легла има у нас в 
сравнение със средния брой в 
ес. но

колко са  
излекуваните

колко пъти след изписване се 
налага един болен пак да бъде 
хоспитализиран със същата 
или сходна диагноза, колко 
болни се изписват като “оз-
дравели” и до дни умират в 
дома си... и доколко подобни 
данни са съпоставими с ес. 
анализ на това няма! навярно 
няма и да има, защото това не 
влиза в графа икономика или 
финанси.

Спешна 
категоризация?

“не може да се заплащат 2-5-10 хиляди 
лева дейност за структура и за специалисти, 
и за условия, при които се лекуват пациен-
тите такива, каквито не отговарят на нашите 
очакванията и там където те са на много по-
високо ниво”, заяви подуправителят на нЗоК 
д-р Йорданка Пенкова по време на форума на 
БЛс преди няколко дни. По думите й спешно 
трябва да се направи категоризация на болни-
ците и да има диференцирано заплащане.

според становището на Българската болнична 
асоциация едно от нещата в стратегията, които бу-
дят тревога е, че в районите с излишък на болнични 
ресурси, нЗоК ще сключва селективно договори с 
лечебните заведения, които осигуряват най-квали-
фицирана и комплексна грижа най-близо до хора-
та. от ББа са категорични, че това е “абсолютно 
противоконституционно”, а “подобно решение ще 
доведе до бомба със закъснител” в цялата здравна 
система. от ББа смятат такъв подходи дори за дис-
криминационен.

сходно е становището от асоциацията на уни-
верситетските болници. от там питат  какво озна-
чава “излишък на болнични ресурси”, как ще бъдат 
финансирани болниците, с които нЗоК не сключи 
договор, дали нЗоК ще сключва договор с болница-
та за всички клинични пътеки, по които работи или 
поотделно за всяка...

и да не забравим, че подобни идеи преди годи-

ни прокарваше чрез различни документи и Петър 
москов, преди него и Божидар нанев, и анна-мария 
Борисова... след пушилката от недоволство въпрос-
ните идеи събират прах в някой архив. а новата 

вълна на недоволство

показва, че комай именно болниците в големите гра-
дове крепят статуквото и са против каквато и да е 
промяна дейността, освен ако тя няма да им донесе 
повече пари за същото. отделен въпрос е, че самите 

здравни власти  
не предлагат нищо ново

с което да са защитени и интересите на болните, и 
интересите на болниците, и интересите на медицин-
ския персонал. Те винаги преследват само и един-
ствено фискалния интерес. няма как да е различно, 
защото болниците са просто търговски дружества.

Болниците не харесаха и Страгетията Общо икономическо 
производство и принос 
към държавния бюджет!

Здравноосигурителни плащания за болнична 
медицинска помощ според Закон за бюджета 

на Националната здравноосигурителна каса за:

2010 г. - 1 016 932 000 лв.
2015 г. - 1 282 916 000 лв.
2018 г. - 1 824 560 700 лв.
2020 г. - 2 247 282 600 лв.
2022 г. - 2 750 899 600 лв.

* През 2021 г. - едната от най-тежките за 
КОВИД-19 години, разходите за болнична по-
мощ достигат над 2,5 млрд. лв., което е над 
50% от общите разходи в бюджета на НЗОК.

Болниците в Параграф 22 

ЛЕЧЕБНИ И ЗДРАВНИ ЗАВЕДЕНИЯ И ЛЕГЛА В ТЯХ НА 31 ДЕКЕМВРИ    
        

Заведения
 2010 2015 2020 2021 2022 

 брой легла брой легла брой легла брой легла брой легла

Лечебни заведения
  346 48934 348 51933 342  54216 341 54491 341 54707за болнична помощ

Болници 312 45832 322 49028 320 51991 319 52246 319 52462

* По данни на НСИ
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ПАЛЕСТИНСКИЯ НАРОД. Отбелязва се от 1978 г. 
с резолюция на Общото съ-
брание на ООН. Поводът е 
решението на световната 
организация от 29 ноември 
1977 г. за премахване на 
британския протекторат 
над Палестина, обявен на 11 септември 1922 г., и за 
разделянето й на две държави - еврейска и арабска.

1643 - УМИРА КЛАУДИО МОНТЕВЕРДИ, 
ИТАЛИАНСКИ КОМПОЗИТОР (Р. 1567 Г.). Твор-
чеството му бележи прехода 
между ренесансовата и баро-
ковата музика. Автор на 18 
опери, от които днес са за-
пазени единствено “Орфей”, 
“Коронацията на Попея”, 
“Завръщането на Одисей” и 
известната ария “Lamento” от неговата втора 
опера “l’Arianna”. Смятан за майстор на мадри-
гала.

1797 - РАЖДА СЕ ГАЕТАНО ДОНИЦЕТИ, 
ИТАЛИАНСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1848 Г.). 
Автор на около 75 опери, 16 
симфонии, 19 струнни квар-
тета, 193 песни, 45 дуета, 
3 оратории, 28 кантати, 
инструментални концерти, 
сонати и др. Най-популярни 
от музикалните му творби 
са “Любовен еликсир”, “Лучия ди Ламермур”, “Фа-
воритката”, “Дон Паскуале”.

1803 - РАЖДА СЕ КРИСТИАН ДОПЛЕР, АВ-
СТРИЙСКИ МАТЕМАТИК И ФИЗИК (УМИРА 1853 
Г.). Най-известен е с изследванията 
си за промяната на честотата на 
вълни при преместване на източни-
ка спрямо неподвижен наблюдател 
- т.нар. Доплеров ефект. Професор 
по физика и астрономия в Пражка-
та политехника (дн. Чешки техни-
чески университет), а след това - ръководител на 
Института по експериментална физика на Виен-
ския университет.

1858 - УМИРА КОНСТАНТИН ФОТИНОВ, 
ПРОСВЕТЕН ДЕЕЦ (Р. ОК. 1790 Г.). Възрожден-
ски книжовник и преводач. Ре-
дактор и издател на първото 
българско сп. “Любословие”, 
чрез което съдейства за укреп-
ване на националното съзнание 
на българския народ и за пов-
дигане на неговото самочувствие чрез примери от 
родната история.

1986 - УМИРА КАРИ ГРАНТ, АМЕРИКАНСКИ 
АКТЬОР (Р. 1904 Г.). Роден 
в Бристол (Англия) като Ар-
чибалд Александър Лийч. 20-
годишен заминава за САЩ 
с трупа, в която играе от 
13-годишен, и остава в Аме-
рика. Звездата му изгрява окончателно през 1937 
г. Грант става любим актьор на Алфред Хичкок, 
който казва: “На Кари не трябва да се дават ука-
зания, трябва просто да го поставите пред каме-
рата.” Носител на почетна награда “Оскар” за 
цялостния си принос в киноизкуството (1969).

2001 - УМИРА ДЖОРДЖ ХАРИСЪН, БРИТАН-
СКИ ПЕВЕЦ И КОМПОЗИТОР (Р. 1943 Г.). Во-
дещият китарист на рок 
групата “Бийтълс”. Често 
наричан “тихият бийтълс”, 
Харисън е последовател 
на индийския мистицизъм, 
като допринася за неговото 
популяризиране. След разпа-
дането на “Бийтълс” има успешна кариера както 
самостоятелна, така и с групата “Травълинг Уил-
бърис”, като филмов и музикален продуцент.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

МОН ли, що е това?
  �

Юри МИХАЛКОВ

Коварно нещо са съ-
кращенията, носят ис-
тински лъжи и манипу-
лации за носителите им. 
да вземем акронимът 
мон - минавал за ми-
нистерство на образова-
нието и науката. но об-
ръщението на именития 
ни интелектуалец чл.-
кор проф. атанас семов 
към неговия началник, 
пардон начелник, срещу 
отродителната политика 

на ведомството му, по-
казва, че това мон си 
е чиста проба менте съ-
кращение. 

а какво тогава е то? 
Професорът пише, че 
мон ще намали домаш-
ните, че от програмите 
ще отпадне изучаването 
на понятието “сложна 
лихва”, че “Под игото” 
ще се изучава в по-не-
зрялата възраст на 9-и 
клас, вместо в 10-и, че 
учениците ни трудно 
сглобяват завършени 
изречения и не могат да 
пишат без емотикони. 
има и други примери от 
близкото минало. спо-
ред “новите технологии” 
литературната класика 
се избира за изучаване 
по принципа на разпо-
късаността. в 8-и клас 
“За буквите” на Черно-
ризец Храбър се е учил в 
комбина с “декамерон” 

на Бокачо. очевидно в 
мон смятат, че липсата 
на връзка между толко-
ва различните епохи на 
IХ век и XIV, когато са 
писани двете творби, 
ще направи учениците 
истински вундеркинди. 
най-вероятно по съща-
та причина “Бай Ганьо 
бе разфасован на части 
в три непоследователни 
класа - 7-и, 10-и и 11-и. 
Знания на парче, а не в 
цялост. случайно ли е 
тогава, че кретаме на 
долните места в Програ-
мата за международно 
оценяване на ученици 
“Пиза”. и понеже не съм 
учил по такива програ-
ми, стигам до извода, че 
мон наистина е узряло 
да се категоризира като 
министерство на обра-
зуване на невежеството. 

но мон не е само 
това, то се издига още 

по-високо в брюкселска-
та скала на европеизма. 
от професора научава-
ме, че в учебниците Лев-
ски е обесен като обик-
новен престъпник, че не 
се изучава Баташкото 
клане, че в нито една 
учебна програма не се 
споменават нито веднъж 
думите “родина” и “оте-
чество”, а учителите са 
инструктирани да не го-
ворят за робство, бун-
тове и еничарство, за да 
не “насаждат омраза”. 
и понеже съм учил по 
други програми, стигам 
до извода, че мон се 
издига до нивото ми-
нистерство за обуче-
ние на неверниците. а 
средното аритметично 
отива още по-далеч: 
министерство на обез-
българяването и непро-
светието. добре, че не 
съм му начелник.          

Ставайте, българи!
  �

Явор ПАВЛОВ

мисля, че всеки ще 
излезе извън нерви, ако 
няма 30 часа ток и има 
две малки деца, които 
ти реват на главата, че 
им е студено. в поне-
делник сутринта като 
станах, пак нямаше ток. 
Поне 10 пъти звънях на 
енергото, никой не ми 
вдигна, а накрая взеха 

да отхвърлят позвънява-
нията. Затова реших да 
отида при тях, за да на-
правя закуска за децата.

влизам вътре, смеят 
ми се госпожите. Те с 
къси поли, с ризки с къс 
ръкав на топличко си 
седят... в крайна сметка 
ми казаха, че до час ще 
ни пуснат тока и да не 
правя проблеми.

Точно това е начинът 
да си потърсиш правата, 
защото като гледам как 
6 млн. българи си седят 
по къщите и нищо не 
правят, затова сме на 
това дередже в Бълга-
рия.

По принцип съм спо-
коен човек. имам си 
автосервиз, правя си ко-
лите. не съм зависим от 
някого, особено от дър-

жавата, за което много 
се радвам и затова съм 
си добре.

15 години ходих по 
чужбина да тегля там, за 
да мога тук да си напра-
вя някакъв малък бизнес 
тука в България, за да 
мога да хрантутя онези 
240 гулани там в парла-
мента.

ако от енергото си 
мислят, че аз съм ван-
дал, тяхното какво е. 30 
часа бяхме без ток, без 
вода, без мобилни теле-
фони. ако беше станало 
нещо с някое дете, от 
кого да си търсим пра-
вата - от снега ли!? Как 
пък всяка зима - зимата 
ни изненадва. един път 
не я изненадахме ние 
като сме подготвени.

и не, не смятам, че 

съм прекалил. Призо-
вавам всички, ако имат 
проблеми, да отиват и 
да си ги решават по този 
начин.

след като пуснах 
видеото, полицаите ме 
задържаха за два-три 
часа и ми иззеха ножа, с 
който си нарязах мезето. 
едва ли не ме обвиняват, 
че съм влязъл въоръжен 
в енергото. съставиха 
ми акт за нарушаване на 
обществения ред. 

ако нещо имам про-
блеми, ще реагирам по 
същия начин. да се знае. 
6 млн. души сме. няма 
да си седим по къщите. 
Какво ще им пълним гу-
шите на чужденците с 
нашите пари. не ви ли 
е срам! ставайте, бъл-
гари.

АНАТОлИй СТАНКУлОв
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Проф. Искра Баева

така, управление чрез из-
нудване, най-кратко бих ха-
рактеризирала управлението 
на ротационното правителство 
на акад. николай денков.

Понеже през последните 
години сме станали уникално 
късопаметни, ще припомня 
как се стигна до него.

настоящото правителство 
е резултат от поредните предс-
рочни парламентарни избори, 
проведени на 2 април 2023 г., 
пети поред (след редовните 
избори от 4 април 2021 г. и 
предсрочните от 11 юли, 14 
ноември 2021 г., 2 октомври 
2022 г. и 2 април 2023 г.), в 
които партиите с най-голям 
брой гласове се редуваха (съ-
ответно ГерБ-сдс, итн, ПП, 
ГерБ-сдс), докато изборната 
активност плавно намаляваше 
от 50.5 % през април 2021 до 
40.7 % през април 2023 г. след 
всеки от тези избори се праве-
ха по три опита за сформира-
не на правителство, като само 
този от ноември 2021 г. завър-

ши с успех - правителството 
на кирил Петков в коалиция 
от четири партии (ПП, БсП, 
итн и дБ). но то просъщест-
вува много кратко - само 7 ме-
сеца и 20 дни.

Странният 
ротационен характер 

на правителство се дължи на 
патовата ситуация, която по-
родиха последните предсроч-
ни избори от 2 април 2023 г. 
(първите две партии с почти 
равни резултати ГерБ-сдс с 
69, ПП-дБ с 64 депутати, но яр-
остно отричащи възможността 
да управляват заедно, докато 
останалите нямаха шанс за 
мнозинство). А до компромис 
се стигна, тъй като българите 
бяха уморени и гневни, не ис-
каха да ходят още веднъж на 
избори и бяха готови да нака-
жат вкупом всички политици.

така - след атаки, деклара-
ции и обвинения на 6 юни 2023 
г. парламентът гласува пред-
ложеното от втората полити-
ческа сила ПП-дБ правител-
ство на акад. николай денков 
с вицепремиер предходната 
кандидатка за премиер от 
ГерБ мария Габриел. сиреч, 
правителство на коалицията 
ПП-дБ и ГерБ-сдс. тъй като 
и двете съставки на правител-
ството отричаха да са в коали-
ция, това накара журналистите 
подигравателно да ги наричат 
не-коалиция, докато една от 
важните фигури в правител-
ството на кирил Петков - Лена 

Бориславова, не нарече прави-
телството “сглобка” и това си 
остана най-удачното описание 
за ситуацията.

как изглежда “сглобката” 
днес и как тя осъществява уп-
равлението на страната? спо-
ред мен, най-краткият отговор 
е: чрез изнудване. Защото в 
правителствената коалиция 
всеки изнудва всекиго, а в иг-
рата на изнудване са включват 
не само формалните правител-
ствени партньори, а и дПс, 
което благодарение на предсе-
дателя на парламентарната си 
група и най-вероятния бъдещ 
лидер на движението делян 
Пеевски се превърна в силово 
налагащ волята си партньор. 

Първата заплаха  
за оставка 

на правителството отправиха 
ПП-дБ още на 23 юни, когато 
не влязоха в парламента зара-
ди несъгласие с правилата за 

избор на гуверньор на БнБ. 
Постигнаха целта си, затова 
тази практика продължи.

Политикът, който най-
често заплашва с оставка и 
така изнудва пъртньорите си 
за отстъпки, е акад. николай 
денков. на 28 октомври той 
заплаши с оставка, за да вър-
не гласуването с машини, тези 
дни отново ни заплаши със 
същото, ако не получи остав-
ката на вътрешния министър 
калин стоянов, макар че по-
сле смекчи тона и се отказа от 
оставката. в неговия случай 
заслужава да се припомни ста-
рата българска поговорка за 
стомната за вода.

с не по-малко заплаши-
телен тон говори за прави-
телството и Бойко Борисов, 
който често припомня на 
ПП-дБ, че нямат мнозинство. 
демонстрира силата си при 
гласуването на втория вот на 
недоверие. отново изнудване 

беше решението на проблема 
с дерогацията на “Лукойл”, 
както и исканията на различ-
ни оставки, които си размени-
ха коалиционните партньори 
(ГерБ - оставки на спортния 
министър и кмета, а ПП-дБ на 
вътрешния министър), да не 
говорим за назидателния тон 
на изказващия се по всички 
въпроси делян Пеевски.

и какъв е изводът? 
не е, че “сглобката” ще се 

разпадне, а че изнудването ще 
продължи, но тъй като това 
става пред очите на общество-
то, то по никакъв начин не 
допринася за повишаване на 
доверието и уважението към 
политиците. А гневно и разбу-
нено общество може да бъде 
подмамено от всякакви стран-
ни идеи с тежки последици, 
както показа историята на ХХ, 
но вече и на ХХI в.

Клуб „24 май”

съпругата на проф. калин янакиев 
слава янакиева предизвика истинска 
буря от коментари в социалните мрежи. 
Поводът е нейно изказване за българска-
та народна музика от 1 януари 2022 г. 

в посочената публикация слава 
янакиева, която е културолог и препо-
давател в софийския университет “св. 
климент охридски”, твърди, че не може 
да понася народната музика и че тя ни 
разделя с европейската култура.

“не понасям народна музика, защото 
тя никога не ме е вълнувала. народните 
танци не ме вдъхновяват. не понасям на-
родната музика, защото тя е онова, което 
ни разделя с европейската култура. на-
родната музика е местното, почвеното, 
различното, онова което не е като дру-
гите страни от европейския цивилизаци-
онен кръг. и неслучайно хоротропците 
избират знакови за културния живот на 
столицата места. Хоро с трибагреник е 
знак за политическо и културно разоб-
щаване от европа” - казва известната 
културоложка слава янакиева.

изказването на слава янакиева, при-
помнено от потребители в социалната 
мрежа, предизвика вълна от гневни ре-
акции във Фейсбук.

ето някои от тях:
ето какви културолози преподават в 

сУ!, пише Жана тракийска, поствайки 

цитат от янакиева.
Бояна митева коментира: “тая е с 

умствени отклонения. това, че хората 
играят хоро на площада за празник или 
ей така, не е изкуство (според мен), а 
емоция на хората. изкуство е когато е 
работено върху хорото и участниците 
правят отрепетирани фигури и стъп-
ки при свирене на оркестър или запис 
на народна музика. дунавското хоро, 
“мила”, е авторско - на дико илиев и не 
е на тодор Живков. но явно Живков е 
бил по близо до народа от теб щом е зна-
ел какво обича българина. Българската 
народна музика е едно от малкото неща 
които могат да ни обединят. Хващаш се 
на хорцето без да поглеждаш хората до 
теб от коя партия са, от кой отбор, от кой 
град или село са. Ако такива хора учат 
студентите, къде ли ще стигнем?”

мартин матев добавя: “и тази дама е 
била нажилена от стършели по главата”.

“това истина ли е? такава непоноси-
мост и изразена публично от преподава-
тел. точно този фолклор, който не по-
нася, вълнува цял свят, ако тя не знае.”, 
казва марияна миланова.

 “Грижа ми е наистина що не ги леку-
ват такива!”, пише стефан Генов.

“Позор!!! да изчезва от сУ! такива с 
умствени увреждания нямат място в на-
шата страна!”, заявява Гергана Лулчева.

никола Пингелов пише: “такива, 
като това недоразумение, изхвърлиха 
класиците ни от учебниците и съсипват 
образованието.”

А Галина Шотлекова коментира: 
“трябва да я изгонят от сУ... това е 
поредната простотия, която съм чела... 
и ако такива са ни преподавателите, то 
няма смисъл от обучение - нито начално, 
нито висше...”

еми мариянска: 
Университетите ни се напълниха 

с недоразумения като тази и мъжа й. 
какви хора учат студентите ни, па и ги 
оценяват според тесногръдието си и по-
литкоректната си извратеност. А тази не 
беше ли завършила витиЗ? от кога е 
културолог? от народната ни музика се 
възхищава цял свят. именно тя винаги 
ни е приобщавала към останалия свят. 
не искам да обиждам гайдата, като на-
река с името на инструмента гадните 
“гайди”. 

камен костакиев: 
слава янакиева, грантоед, “културо-

лог” и позор за преподавателската общ-
ност в софийски университет “св. кли-
мент охридски”.

няма себеуважаващ се университет 
по света, себеуважаваща се академич-
на общност, която да не изхвърли не-
забавно подобно същество от всякаква 

преподавателска дейност. само при нас 
подобни индивиди не само промиват 
младите умове, но дори медиите им пра-
вят реклама.

елена Гунчева-Гривова: 
едно време баба ми ми казваше, че 

лудите жени се познавали по дългата, 
занемарена, мръсна и несресана коса и 
налудничав поглед. съдейки по органи-
зъма на снимката, баба ми веднага би я 
пратила в заведение, където лекуват ду-
шевни болести, ама от по-тежките.

този организъм се срамувал от бъл-
гарските хора. не ги харесвала, значи, 
били байганьовски и просташки. неев-
ропейски някак си. Щот туй - същество-
то, е родено във версай със златна лъжи-
ца отзад и под звуците на виенски валс!

европейски танци й се искали на съ-
ществото. като вземем едно дърво.

Епицентър

ВзриВ от гняВ срещу слаВа янакиеВа: 

Позор! Да бъде уволнена дисциплинарно от СУ!

Правителство, поддържано 
чрез изнудване 
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Таня Глухчева

Хавиер милей получи 55% 
от гласовете на аржентинците 
на втория тур на президент-
ските избори, който се състоя 
на 19 ноември. каква ще бъде 
съдбата на третата икономика 
в Южна америка занапред? 
Трудно е да се предвиди, но 
мнозина не са големи оптими-
сти.

като повечето съвременни 
популистки политически иг-
рачи, които благодарение на 
стечението на обстоятелства-
та успяват да дойдат на власт, 
аутсайдерът според социологи-
ческите проучвания, ще заеме 
най-важният държавен пост.

самият милей се самооп-
ределя като лъв - борбен, го-
тов да разкъса всеки и всичко, 
което му се изправи на пътя 
или дръзне да му противоречи. 
в погледа му се чете дива яр-
ост особено, докато произнася 
речите си и самоуверено чер-
тае плановете си за бъдещето 
на страната. За противниците 
му това е достатъчно основа-
ние да го считат за луд. още 
повече, че някои от идеите му, 
като например, затварянето на 
Централната банка и замяната 
на националната валута (ар-
жентинско песо, б.р.) с щат-
ския долар... e противоконсти-
туционна.

към това се добавят и анти-
хуманните му бъдещи полити-
ки като орязването на социал-
ните помощи, насърчаването 
на хищническото съревнование 
между хората, защото “бедни-
те са бедни, защото ги мързи да 
работят”, който иска да успее 
трябва да разчита единствено 
на себе си.

самоопределящият се като 
“анархо-капиталист”, пре-
дизвика полемика по време 
на кампанията, изразявайки 
подкрепа за идеи като лега-
лизиране на продажбата на 
човешки органи и премахване 
на всички закони за оръжията. 
Той също така определи най-
големия търговски партньор 
на аржентина в лицето на ки-
тай като “убийствен”, аржен-
тинския папа франциск като 
“мръсен левичар”, а измене-
нието на климата като “соци-
алистическа измама”.

какво доведе до избиране-
то му?

Предисторията...

Злите езици твърдят, че 
семейната двойка киршнер е 
възнамерявала да се настани 
трайно във властта. в типичен 

сюжет за латиноамерикан-
ските сериали, сред местните 
се говори, че кристина и съ-
пругът й Нестор кишнер се 
разбират да се редуват на пре-
зидентския пост, докато дъ-
щеря им и синът им не бъдат 
достатъчно подготвени да ги 
наследят. По лошо стечение 
на обстоятелствата, момичето 
се оказва голяма крадла, за-
ровила несметно богатство в 
двора на семейното имение и 
е принудена да избяга в куба, 
за да не влезе в затвора. Брат й 
е пропаднал наркоман, който 
по време на криза - убива баща 

си. версията пред народа е, че 
е получил инфаркт. а крис-
тина, за която има свидетели, 
че непрекъснато се карат и из-
общо не се разбират - развива 
биполярно разтройство. По 
някое време се появява и по-
млад любовник, който е част 
от охраната й. Но с теленове-
лата дотук.

Безспорен факт е, че по 
време на първия мандат на 
кристина фернандес, както 
самата тя предпочита да я на-
ричат, бедността е значително 
намалена, средната класа се 
увеличава, проведени са реди-
ца социални политики. всичко 
това поднася втория й мандат 
на тепсия, но тогава нещо се 
обърква и тя започва да губи 
контрол. много от “старите 
представители” на средната 
класа негодуват, че се взе-
мат от техните пари, за да се 
осигурява по-добър живот на 
нуждаещите се.

Наследникът й на пре-
зидентския стол - десният 
маурисио макри не успява 
да направи полезни неща за 
държавата си и затова не е 
странно, че избирателите от-
ново поглеждат с надежда към 
кристина, която този път ре-
шава да бъде вицепрезидентка 
и да “помага” на следващия 
лидер алберто фернандес.

дали заради непрекъснати-
те клюки и интриги или пък, 
защото в крайна сметка сама-
та тя стигна до подсъдимата 
скамейка и към всичко това се 
прибавят ковид пандемията 
и икономическата криза, но 
особено през последната годи-
на животът в аржентина ста-
на много труден. “всеки ден 
отивам в магазина и виждам 
нови цени”, коментира жител 
на Буенос айрес и допълва: 
“изляза ли от столицата, не 
е сигурно, че ще има къде да 
заредя колата си, липсата на 
горива се усеща навсякъде. 

Затворени са бензиностанции, 
газостанции”.

инфлацията става 143%, 
а чуждестранни анализато-
ри коментират, че 4 от всеки 
десет човека са изпаднали в 
крайна бедност. Хората, които 
искат да пътуват със самолет 

в чужбина трябва да плащат 
“данък пътуване”, който е зна-
чителна част от самия билет... 
а корупцията и престъплени-

ята придобиват чудовищни 
измерения.

И все пак...

да, нормално е при така 
създалите се обстоятелства 
народът да жадува за коренна 
промяна. очевидно и вляво и 

вдясно политиците са се изло-
жили. Но колко трябва да си 
отчаян, за да дадеш гласа си за 
някой, който обрича още ми-
лиони на бедност? да не бъдем 
лоши пророци, но радикални-
те идеи на милей не предве-
щават нищо добро. Поне не и 
в краткосрочен план.

аржентина ще се окаже 
поредната красива страна, нес-
лучила на управници. да не 
пропускаме факта, че първите, 
които поздравиха победителя 
след вота бяха бившите пре-
зиденти на саЩ и Бразилия 
доналд Тръмп и Жаир Болсо-
наро.  

дипломатическите отноше-
ния с москва и Пекин вече са 
прекъснати, Буенос айрес от-
клони дългочаканата покана за 
членство в Брикс и на практи-
ка започна да се самоизолира. 
а в момент на подобна тежка 
икономическа криза да се от-
кажеш от помощта на китай е 
повече от налудничаво. 

още не е встъпил в длъж-
ност, това трябва да стане на 
10 декември, а вредите започ-
ват. аржентинци, които преди 

не са одобрявали кристина 
и са се клели, че по-лошо не 
може да стане, отказват да си 
вдигнат телефона или да ко-
ментират новия си държавен 
глава.

Лъв или луд? следващите 
4 години ще покажат.

Лъвът Милей или лудият Милей?
Новоизбраният президент на Аржентина може да нанесе 
вреди, от които страната няма бързо да се оправи

все по-често срещана гледка по улиците на столицата Буенос айрес са бездомници

въпреки скандалите за корупция все още има хора, които вярват 
на Кристина Киршнер и твърдят, че управлението й е било успешно



   култура 13
2023

сряда
29 ноември

накратко

n Г-н Добротинов, какви са ос-
новните теми и проблеми, които 
намират художествена реализация 
в новия Ви роман?

- най-напред искам да изразя бла-

годарността си към издателство “Хер-

мес” за доверието да издаде “стряха”. 
не съм от пишещите, които предва-

рително обмислят какви проблеми да 
поставят в книгите си и какви рецепти 
да предложат за тяхното решаване. аз 
просто разказвам истории и се старая 
да увлека. ако тези две условия са спа-

зени, то читателят сам ще направи сво-

ите изводи. но най-общо: в “стряха” 
е показан животът на едно поколение 
- моето. на преден план излиза памет-

та - като философия за значението на 
миналото и като преобразяваща сила 
за бъдещето. възниква и въпросът до-

колко в разбирането за малката родина 
- дом, семейство, дълг - се крие ключът 
към възприемането на големия свят. 
не на последно място “стряха” е из-

раз на почит към всичко - призвание, 
творчество, живот, което е свързано с 
най-големия според мен български пи-

сател - ангел каралийчев.
n Ангел Каралийчев и неговото 

творчество са неизменна част от 
сюжета. Каква според вас е ролята 
на приказките за запазване на родо-
вата памет?

- Приказките не само запазват на-

родната памет, но възпитават, носят 
духа на доброто. те могат да проме-

нят света, стига техните ценности да 
станат част от нас и да определят на-

шите постъпки. това съм се опитал 
да покажа с образа на главния герой в 

“стряха” - Х., чието детство е вплете-

но в магията на приказките на ангел 
каралийчев, а писателят го орисва 
още със самото му раждане. не съм 
дал име на героя, защото вярвам, че на 
негово място може да бъде всеки един 
от нас. Пресичането на “Приказния 
свят” на ангел каралийчев със съдба-

та на главния герой в повествованието 
не е случайно. вярвам, че това ще бъде 
очаквана и задължителна среща и за 
бъдещите поколения. Поетът Фурна-

джиев  смята, че ангел каралийчев ще 
бъде четен, докато има българска земя 
и български език. 

n Изграждате плътни и запом-
нящи се образи. Как се променят те 
в контекста на обществено-поли-
тическия живот в България, който 
в романовото време обхваща пери-
ода от Първата световна война до 
наши дни? 

- Главният герой Х. е адвокат и се 
изправя пред дилемата за разликата 
между справедливостта, морала и за-

кона. този избор предполага и по-ярък 
образ. а иначе: съществува повторяе-

мост в човешкото поведение, особено 
в гранични периоди, само амплитудите 
са по-големи - по-усърдно е нагажда-

нето (виждаме го и сега), по-жестоки 
са предателствата, по-тъжно е съжа-

лението за пропуснатата любов, това 
ни показва историята. всеки определя 
живота си така, както го разбира, и в 
този извод няма упрек.

Из интервю с писателя, предоста-
вено на ДУМА от ИК “Хермес”

42 разказа от хора, свързани  
с писането и литературата

Книгата 
“От авто-
рите и чи-
тателите За 
книгите и че-
тенето” със 
съставители 
Анна Лазаро-
ва и Светло-
зар Желев ще 
бъде пред-
ставена на 
29 ноември 
от 19 ч. в Ли-
тературния 
клуб на Столичната библиотека. 
Вход свободен. Книгата съдържа 
42 лични разказа от хора, свързани 
по един или друг начин с писането 
и литературата изобщо, за тех-
ните първи стъпки в четенето, за 
книгите, които са ги вдъхновили и 
променили, както и техните анкет-
ни карти с въпроси за потребност-
та от четенето и литературните 
им пристрастия. В тази книга ще 
срещнем имената на писатели, ав-
тори на съдържание, издатели, 
журналисти, млади творци и дори 
деца. Илюстрациите на Росица 
Гърджелийска задават приказния 
тон, с който книгата се превръща 
в скъпоценност в библиотеката на 
читателя.

Вера Шандел и Ангел 
Заберски трио с почит  
към Едит Пиаф 

В името на щастието, да не 
съжаляваш за нищо - Вера Шан-
дел се преобразява в Едит Пиаф в 
концерт-спектакъла “Живот в ро-
зово”. Съпровождана от триото 
на маестро Ангел Заберски, тя ни 
пренася в света на една усмихната 
Пиаф, обичаща живота, музиката 
и любовта. Концерт-спектакълът 
е по сценарий на Марияна Арсенова, 
в чест на 60-годишнината от кон-
чината на Едит Пиаф и в рамките 
на събитията, посветени на 30-го-
дишнината на Франкофонията в 
България, под патронажа на вице-
президента Илияна Йотова, научи 
ДУМА от Ради Георгиев. След пред-
ставянето в София на 26 ноември, 
спектакълът гостува на бургаска 
сцена в клуб “Модерен театър” на 
29 ноември. Да преживеем заедно 
Париж, френската култура и “Ла 
жоа де вивр” (“La Joie du Vivre”) 
или “Радостта да се живее”, чрез 
любовта, изпята в песните на Едит 
Пиаф, отправят покана от екипа на 
продукцията. Входът е свободен за 
хора под 18 и над 75 години.

Книжовна премиера  
в „София прес”

Премиерата на книгата “Нива” 
от Милен Иванов все пак ще се състои 
на 29 ноември от 18 ч. в галерия-кни-
жарница “София прес”, ул. “Славян-
ска” 29, съобщават от издателство 
“Захарий Стоянов”.
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Христо Добротинов:

в „стряха” е показан 
животът на моето 
поколение
надявам се да получи добър отклик и да се 
чете от широка аудитория, казва писателят

ХРИСТО ДОБРОТИНОВ е роден 
на 8 май 1952 г. във Велико Тър-
ново. По образование е юрист. 
Публикувал е книгите “Погребе-
нието на капитанската шапка”, 
получила Националната награда 
“Южна пролет” за първа книга, 
“Отвъд снега”, “Спомен за 
курорта”, “Бракове в София”, 
“Игра на конспиратори”,  
“В търсене на холивудския при-
служник”, получила годишната 
награда за проза за 2020 г. на 
Съюза на българските писате-
ли. Разкази на Добротинов са 
превеждани на руски, полски, 
немски и турски език. За романа 
“Светулките ще ти покажат 
пътя” той получи Националната 
награда “Христо Г. Данов”,  
2022 г. Член е на СБП и на  
българския ПЕН-център.  
Новата книга на Христо Добро-
тинов “Стряха” ще има премие-
ра на 30 ноември от 18 ч.  
в Книжен център “Гринуич”  
в София и ще бъде представена 
от Румяна Пашалийска. 

Снимка аСен ВеликоВ
Фолклорен музикант - Иван Пейчев, кавал,  
модел - Ивелина Иванова

Фолклорни музиканти и хора със  
слухови дефицити „в търсене на звука”

изложбата “в търсене на звука” е подредена в регионалния етно- 
графски музей в Пловдив и ще може да се разгледа до 13 декември вкл. 
организатор е националният център за алтернативна комуникация 
“ние ви чуваме” с председател Христина Чопарова, в сътрудничество 
с етно фотографа асен великов. съвместно те реализират уникална за 
България поредица от пет отделни музикални фотосесии, с участието 
на непрофесионални модели с различни слухови дефицити и жива му-

зика от професионални изпълнители на български фолклор.
снимките са направени в пет живописни места из страната в про-

дължение на 6 месеца - с родопска гайда в копривщица (изп. иван 
Балабанов, ръководител на гайдарски състав “Петко войвода”), с ка-

вал в стария Пловдив (изп. иван Пейчев, дФа “Филип кутев”), с гъ-

дулка в с. крушовица, общ. елин Пелин (изп. деница Христова, дФа 
“Филип кутев”), с тамбура в с. свежен, общ. Пловдив (изп. Християн 
Цвятков, фолк квинтет “теодосий спасов”), с тъпан в с. яврово, общ. 
Пловдив (изп. Генадий рашков, фолк квинтет “теодосий спасов”). 
Заснетите осем модела позират в народни носии от различни етно-
графски области, като част от костюмите са от личната колекция на 
фотографа асен великов.

Целта зад инициативата “в търсене на звука” е моделите - всички 
с различна степен на слухова недостатъчност, да бъдат в обмен с му-

зикалните инструменти и да проверят как, по какъв начин реагират на 
звуците, ритмите и мелодиите от живо, непосредствено звучене. сним-

ките, участващи в изложбата, са уловили точно това взаимодействие 
и тестване на акустичните възможности от хора, които частично или 
напълно не чуват.
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Опитайте се да живее-
те по-здравословно. Не се 
отказвайте от хубавата 
храна, движете се повече.

Един малко отнесен ден, 
ще сте мечтателни, а 
това ще ви донесе нео-
бикновена сила. 

В главата ви зреят ма-
щабни планове, но не 
бързайте да ги реализи-
рате именно днес.

Оставете за малко ра-
ботохолизма настрана и 
обърнете повече внима-
ние на любимия човек.

Опитайте се да бъде-
те по-непринудени днес, 
позволете си някои мал-
ки радости.

Дръжте си езика зад зъби-
те, повече бели ще дойдат 
заради многото ви приказ-
ки, и то неуместни. 

Не ви свърта на едно 
място, тъй че по-добре 
излезте и се поразходе-
те.

Бъдете готови да дейст-
вате, а поводи за това 
определено ще имате 
достатъчно.

Днешният ден няма да 
започне съвсем добре, все 
ще се намери какво да се 
повреди в дома ви. 

Ще се окажете в центъ-
ра на събитията, и ще ви 
се иска да останете поне 
за малко сами.

Днешния ден ще запомни-
те като вълнуващ и ро-
мантичен. Ще получите 
невероятни предложения. 

Всички задачи ще запо-
чнат да се решават по-
лесно и безпроблемно от 
днес.

овеН

православен календар

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и Симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
Стефан а. Щерев

11.00 култура.БГ - предаване за 
култура с димитър Стоянович

12.00 по света и у нас
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории 
13.00 последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу/п/
14.15 “Бум-Бум - дългият път към 

дома” - анимационен филм 
14.40 “пакостникът Чорапчо” - 

анимационен филм 
14.55 “детективска агенция “ласе 

и мая” - тв филм /8 епизод/
15.20 “Звезден прах” - тв филм  

/8 епизод/
16.00 Бързо, лесно, вкусно
16.30 Светът и ние 
16.55 България в 60 минути с ма-

риана векилска
18.00 по света и у нас 
18.30 още от деня - коментарно 

предаване
19.00 последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас
20.45 Спортни новини
21.00 Бнт представя: 

обичам те, леа! /филм за 
леа иванова/

22.00 “любов в окови 2” - тв филм 
/5 епизод/

23.00 по света и у нас
23.25 “под прикритие 4” - тв филм 

/5 епизод/ (16) 
00.25 Светът и ние /п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с надежда иванова и 
Стефан а. Щерев /п/

02.25 култура.БГ - предаване за 
култура с димитър Стояно-
вич /п/

03.25 “детективска агенция “ласе 
и мая” - тв филм /8 епизод/п/

03.55 “Звезден прах” - тв филм  
/8 епизод/п/

04.15 олтарите на България

06.00 “тази сутрин” - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 “преди обед” - токшоу с во-
дещи десислава Стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 “комиците и приятели” - ко-
медийно шоу /п./

13.30 “мрежа от лъжи” - сериал, 
с.1, еп.30, 31

15.30 “доктор Чудо” - сериал, с.2, 
еп.15

17.00 bTV новините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 “Стани богат” - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 “Фермата: нишката на жи-
вота” - риалити, с.9

22.00 премиера: “опасно изку-
шение” - сериал, с.6, еп.66

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.30 “по средата” - сериал, с.3, 
еп.20

00.00 “Столичани в повече” - се-
риал, с.13, еп.1

01.00 “като на кино” - предаване 
за кино

01.10 “костюмари” - сериал, с.9, 
еп.5

02.10 bTV новините /п./
02.50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава Стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 “Без багаж” - документална 
травъл поредица с автор 
Биляна траянова /п./

05.20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 “Здравей, България” - су-
трешен блок

09.30 “на кафе” - предаване на 
NOVA

12.00 новините на NOVA
12.30 “наследство” (премиера) - 

сериен филм
13.30 “Свободна да избира” (пре-

миера) - сериал
15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра) - сериен филм
16.00 новините на NOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу
17.00 “Семейни войни” - телеви-

зионна игра
18.00 “Сделка или не” (премие-

ра) - телевизионна игра
19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 “игри на волята: България” 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

22.00 “алея на славата” (премие-
ра) - сериал, сезон 1

23.00 новините на NOVA
23.30 “военни престъпления” - 

сериал, сезон 14
00.30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 15
01.20 “Специален отряд: лайп-

циг” (премиера) - сериал, 
сезон 19

02.00 “дъщерята на посланика” - 
сериен филм

03.40 “ти разкажи, Черно море” - 
сериен филм

05.20 “пресечна точка” - публи-
цистично шоу /п/

10.00 академия Здравитал

11.00 EuroTV Shop

11.30 модна фиеста

12.00 интересно със Славчо то-

шев

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 не се страхувай!

14.15 Балотаж

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 контра със Страхил анге-

лов

21.00 психологически портрет

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 Гозбата на България

00.30 Шесто чувство

02.30 EuroTV Shop

03.30 Балотаж

04.30 психологически портрет

05.30 контра със Страхил анге-

лов

06.30 делници

парамон постарадал, защо-
то порицал княза за убийството 
на невинни праведници

при царуването на нечести-
вия цар деций на изток имало 
един княз, на име аквилин, който 
жестоко преследвал християните. 
веднъж той събрал в тъмницата 
триста и седемдесет християни и 
отправяйки се към валсайтийски-
те топли минерални извори във 
витинска област, заповядал да 

водят с него и мъчениците.
възнамерявайки да мине по-

край идолския храм на посей-
дон, той искал да ги принуди да 
принесат идолска жертва. като 
стигнали до капището, той дълго 
принуждавал светиите да прине-
сат жертва на идола, но не успял 
да ги склони нито с ласки, нито 
със заплахи. Случило се така, че 
в това време покрай тях минавал 
един благочестив мъж, на име 
парамон, а по вяра - християнин. 
като видял такова множество све-
ти мъченици, осъдени на смърт, 
той застанал пред капището на 
идола и възкликнал с висок глас:

- о, колко много невинни пра-
ведници убива нечестивият княз 
за това, че не се покланят на без-
душните и неми идоли!

като казал това на всеослуша-
ние, той продължил по пътя си. а 
князът, като чул тези думи на па-
рамон, пламнал от ярост и запо-
вядал на слугите си да го догонят 
и да го убият. нечестивите слуги 
на още по-нечестивия княз дого-

нили блажения парамон, който 
не знаел за това разпореждане, и 
го хванали. проболи тялото му с 
копия и светият мъченик парамон 
предал благочестивата си душа в 
Божиите ръце.

в същия час и триста и седем-
десетте християни били убити с 
мечове пред капището на посей-
дон за вярата Христова.

Филумен бил наклеветен, че 
е християнин и умрял след жес-

токи мъчения

Свети мъченик Филумен жи-
вял при царуването на цар авре-
лиан (от 270 до 275 г.) в ликаония, 
занимавайки се с продажба на 
жито в Галатия, в град анкира.

Свети Филумен бил наклеве-
тен пред управителя на областта 
Феликс, пред когото той изповя-
дал, че е християнин, за което бил 
окачен на дърво и след това хвър-
лен в огън, откъдето с благодатта 
Божия излязъл невредим. След 
това забили гвоздеи в главата, ръ-
цете и нозете му и го влачили 30 
поприща (около 45 км), от което 
светецът, като изнемогнал, предал 
духа си на Бога (около 274 г.).

Aкакий синайски бил въз-
награден с безсмъртие за свое-
то послушание

преподобни акакий се споме-
нава в “лествицата” на св. Йоан 
лествичник. той бил ученик на 
някой си синайски старец, груб и 

злонравен човек, който често му 
нанасял побой и огорчения. при 
него преподобни акакий живял 
девет години в голямо търпение 
и строго послушание. починал 
твърде млад, към 550 г.

когато злонравният старец съ-
общил на един велик подвижник 
за смъртта на акакий, подвижни-
кът не повярвал. той дошъл на 
гроба на преподобния акакий и 
извикал:

- Брате акакий, умрял ли си 
ти?

и чул отговор:
- не съм умрял, отче! За по-

слушния е невъзможно да умре.
поразен от това чудо, зло-

нравният старец се покаял за сво-
ята жестокост, усамотил се близо 
до гроба на акакий и прекарал 
там останалия си живот.

Църквата почита на 29 ноември св. мчк парамон и 370 мъченици. св. мчк Филумен. преп. акакий синайски
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отговори на кръСтоСловицата 

от БроЙ 230

водоравно:
Мостра. "РАИ". "Отело". лава. ластик. Код. Рало. 

"Ка". Карла. Ве. "Перелик". Скала. Пи. локал. Одесос. 
Риис /Бярне/. Ред. Икар. Класа. Ботев /Христо/. Орда. 
Ено. "Ритон". Аер. Инд. Мотив. Пак. не. Керосин. Коз-
ле. Доверие. Карамфил. Учен. Торон. Ела. Ат. Ина 
Рафай /"Танците на Ина Рафай"/. Оди. Ак. Ананас. 
Заряд. Ирак. Тиер /Адолф/. Казино. Азад /Маулана/. 
СВ. Девин. Кралица. Донос. ла. нягу /Фънуш/. лебед. 
Кеф. Салса. Халит. "Инко". лък. Савов /Стефан/. Или-
он. Бакалин. Римлянки.

отвЕСно:
Долапи. "ленко". Тарар. "Ала". Сале. Рандеву. 

Казанлък. Отвор. Исо. Речи. Каляска. Ра. "ЕлИА". 
"Морена". Дига. Да. Клос /Хайнц/. Росинант. цу. Си. 
лаик. Битие. Раиса. Хан. Ара. Каротин. Танев /лъче-
зар/. лав /Къртни/. Аск. летов /Егор/. Кофар. Делор  
/Жак/. литас. Ден. Карас. Добиви. Ирко. Порой. Ке-
нет. Доклади. Казан. Завод. "Ил". "Алеко". "КлМ". Оа-
зис. Иля. Пек. "Асара". "Ефедрин". Книн. лов. Орден. 
Илиян. лекок /Шарл/. Кодекс. Ареола. Домофони.
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Фенове поискаха оставки в 
Левски. Привържениците зоват 
собственикът наско сираков 
да сдаде акциите, а треньорът 
николай Костов да се оттегли. 

напрежението на “Герена” 
е сериозно след петия пореден 
шампионатен мач, в който ти-
мът не успя да спечели. “сини-
те” извъртяха 2:2 с домакина 
Локо сф, като дръпнаха чрез 
марин Петков (27) и андриан 
Краев (70), но столичните “же-
лезничари” изковаха точката с 

късни попадения на димитър 
митков (76 и 90+5-д). Така 
след XVIII кръг Левски е шести 
в класирането с 29 т. и изостава 
на 12 т. от лидера ЦсКа.

всъщност “сините” вече 
пет шампионатни мача са без 
победа, след като преди това 
загубиха от Берое (1:2) и ЦсКа 
1948 (0:1) и се спънаха с арда 
(0:0) и с Ботев Пд (1:1).

Поради тази причина още 
на мача в “надежда” се чуха 
скандирания по адрес на Кос-

тов и сираков.
После мажоритарният соб-

ственик бе призован да подаде 
оставка с акция на клубния ста-
дион. виП-входът на “Герена” 
осъмна с надпис със спрей, гла-
сящ: “Братле, давай и ти!”.

Препратката е към сира-
ков, който миналата седмица 
използва същото обръщение 
“братле” по адрес на Боби ми-
хайлов, призовавайки го да си 
подаде оставката. Последният 
вече го направи.

“Теренът ни затрудни 
максимално, така и очаква-
хме. не успяхме да наложим 
нашия стил. доста лоши вза-
имодействия, но поведохме с 
2:0, като загубихме точки от 
спечелен мач. няма извине-
ние, трябваше да бъдем по-
добри и по-умни в последните 
минути. Краев отбеляза хубав 
гол, а нямаше емоция, сякаш 
е на тренировка голът”, каза 
Костов. 

Краев изглежда приключ-

ва със “сините”, които записа-
ха любопитен рекорд. Келиан 
ван дер Каап стана шестият 
капитан на отбора този сезон. 
именно нидерландецът изве-
де тима с лентата в “надеж-
да”. досега Левски бе стигал 
най-много до петима капита-
ни в рамките на един шампи-
онат. През настоящата кам-
пания другите лидери бяха 
ноа сонко сундберг, ивелин 
Попов, Цунами, николай ми-
хайлов и Краев.

Гневните фенове на Левски призоваха Наско Сираков да хвърли бялата кърпа„Сините” продължават да затъват

XVIII кръг
Локо Сф - Левски 2:2 0:1 м. Пе-

тков (27) 0:2 Краев (70) 2:2 митков (76 
и 90+5-д); Лудогорец - Славия 2:3 0:1 
русо (30-авт) 1:1 джонатан (42) 1:2 сора-
ков (47) 1:3 иванов (54) 2:3 видал (67).

 1. ЦСКА 18 12 5 1 29:9 41    
 2. Черно море 18 11 6 1  30:15 39    
 3. Лудогорец 17 11 3 3  42:12 36    
 4. Локо Пд 8 10 5 3 31:18 35    
 5. ЦСКА 1948 6 8   5 3 19:10 29 
 6. Левски 18 8 5 5 26:15 29
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
 7. Арда 17 8 4 5 22:12 28    
 8. Берое 18 7 3 8 17:24 24    
 9. Ботев Пд 18 6 5  7  30:23 23    
10. Хебър 18 5 5 8 19:24 20
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
11. Славия 18 6 2 10 14:28 20
12. Крумовград 18 5 3 10 16:28 18
13. Локо Сф 18 5 3 10 15:33 18
14. Пирин 18 4 3 11 12:27 15    
15. Ботев Вр 18 4 1 13 12:32 13    
16. Етър 18 2 2 14 11:35 8

XIX кръг: петък, 15.00: арда - Ботев 
Пд; 17.30: славия - ЦсКа; събота, 12.30: 
Хебър - ЦсКа 1948; 15.00: етър - Черно 
море; 17.30: Левски - Локо Пд; неделя, 
12.45: Пирин - Локо сф; 15.15: Лудогорец 
- Ботев вр; 17.45: Крумовград - Берое.

резуЛтАти

ФутбоЛ
ШампиоНСка ЛиГа
по БТВ Екшън
19.45 Галатасарай - 
ман Юнайтед
22.00 Реал м - Наполи
по Ринг
19.45 Севиля - пСВ
22.00 арсенал - Ланс
по ДиЕма споРТ 2
22.00 ипсуич - милуол

ГЛедАйте

Боби михайлов из-
чаква оставка на кабинета 
“денков”, за да реши дали 
да се оттегли от БФс. 
Председателят подаде в 
понеделник оставка, като 
очакванията са в средата 
на март да има изборен 
Конгрес. според бившия 
член на изпълкома Пе-
тър величков, в “Бояна” 
смятат отново да потулят 
всичко, ако се стигне до 
служебен кабинет. Пока-
зателно е, че нито един 
член на изпълкома не е 
съпричастен с михайлов.

“Това може да озна-
чава, че се чака бурята да 
премине, да се успоко-
ят нещата. Чака се да се 
види какво ще се случи с 

правителството, с ротаци-
ята в кабинета. Цялата по-
литическа класа и хората 
скочиха и казаха, че този 
президент трябва да си 
отиде. ако тази ротация 
обаче не се осъществи и 
има служебно правител-
ство, дневният ред на дър-
жавата се сменя. Фокусът 
няма да бъде толкова го-
лям и няма да се учудя, 
ако се тръгне да се работи 
в тази посока. а именно - 
след като бурята премине, 
клубовете да бъдат при-
теснявани с познатите ме-
тоди, с които работи това 
ръководство. и при явно 
гласуване оставката да не 
бъде подкрепена”, каза 
пред “бТв” величков. 

оставката влиза в 
сила само ако бъде при-
ета на Конгреса, като това 
трябва да се случи с явно 
гласуване.

адвокатът е част от 
екипа на димитър Берба-
тов, който се гласи за за-
местник на михайлов.

митко паралелно беше 
атакуван от шефа на сла-
вия венци стефанов, кой-
то дълги години беше член 
на изпълкома на БФс.

“до момента тези 
хора са управлявали само 
собствените си автомоби-
ли. За БФс трябва незави-
сим човек, който може да 
удари по масата и да е със 
здрави панталони”, обяви 
стефанов.

спартак Търнава се гласи да взе-
ме реванш от Лудогорец. словаш-
кият тим загуби от “орлите” с 0:4 на 
старта на Лигата на конференции-
те, но сега предупреди българският 
доминатор, че въобще няма да му е 
лесно. спартак се намира в подем и 
е в серия от четири поредни победи 
в местното първенство, където заема 
трето място. а разградчани паднаха с 
2:3 у дома от славия в понеделник. 

“в момента сме много добри в ста-
тичните положения, фокусираме се 
върху тях и ги тренираме. със сигур-
ност в четвъртък ще бъде различен 
мач в сравнение с този, който загуби-
хме в разград. очакваме с нетърпение 
пълен стадион и искаме да постигнем 
добър резултат. натрупахме опит в 
европа и можем да използваме това в 
този мач”, каза помощник треньорът 
на спартак мариан Ходулик.

Преди V кръг в група н води Фе-
нербахче с 9 т., пред нордселанд - 7, 
Лудогорец - 6 и спартак - 1.

Лионел меси бе признат за най-до-
брия футболист на XXI век в анкетата 
на портала FourFourTwo. аржентин-
ският нападател вече заслужи внуши-
телните осем “Златни топки” и в също-
то време изведе “гаучосите” до триумф 
на мондиал 2022, както и до титлата на 
Копа америка 2021.

на второ място се класира пор-
тугалският нападател Кристиано ро-
налдо. Челната тройка бе допълнена 
от испанския полузащитник андрес 
иниеста. в топ 5 попаднаха още ис-
панският полузащитник Шави и бра-
зилският халф роналдиньо. следват: 
Зинедин Зидан (Фр), Тиери анри 
(Фр), мануел нойер (Гер), Кака (Браз) 
и Луис суарес (Уру), който запълва 
челната десетка.

Лео Меси е № 1 
за XXI век

БФС изчакват оставка на кабинета

Словаци се гласят да мъстят на Лудогорец

Снимка ludogorets.com

Галин иванов (вдясно) минава през тодор Неделев (вляво) и Рик Джонатан  
от Лудогорец за сензационната победа на Славия в Разград

Фенове искат 
оставки  
в Левски


